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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Ανευθυνότητα! «Ο ΕΟΔΥ έκρυψε κρουσματα covid
στην Κατερινη

Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

498.32 cm² Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

IΑνευθυνότητα! «Ο ΕΟΔΥ έκρυψε
Καταγγελΐα-σοκ για απόκρυψη 

στοιχείων που έθεσε σε κίνδυνο ολόκληρη 
την Περιφέρεια Μακεδονίαε

Ε
υθεία επίθεση κατά 
του ΕΟΔΥ από τη Νο
μαρχιακή Επιτροπή 
ΣΥΡ1ΖΑ- Προοδευη- 
κή Συμμαχία Πιερίας 
για απόκρυφη κρουσμάτων κο- 
ρονοϊού αλλοδαπών και ντόπιων 

σε επιχείρηση της Κατερίνης, με 
ανακοίνωση, ιδιαίτερα αποκαλυ
πτική, που εκδόθηκε χθες από τη 
Νομαρχιακή της Πιερίας.

Καταγγέλλουν ότι ενώ έγιναν 
έλεγχοι από τον Ε0- 
ΔΥ, ποτέ δεν παρου
σιάστηκαν τα απο
τελέσματα και αφή
νουν να εννοηθεί 
σαφώς ότι αυτό μπο
ρεί να επηρεάσει γε
νικώς όλη την περι
φέρεια, αφού μπο
ρεί να κυκλοφορούν 
ανάμεσα στους πολίτες και αυ
τοί που είναι θετικοί στον κορο- 
νοϊό, αλλά δεν το ξέρουν, λόγω 
της απόφασης του ΕΟΔΥ να μην 
ανακοινώσει τα αποτελέσματα! 
Μεταξύ άλλων, η ανακοίνωση 
της Νομαρχιακής του ΣΥΡΙΖΑ 
αναφέρει: «Παρουσιάστηκαν τις 
τελευταίες ημέρες πολλά κρού
σματα κορονοϊού σε επιχείρη
ση της Κατερίνης. Τα κρούσμα
τα αφορούν εργαζομένους αλλο
δαπούς και όχι μόνο. Οι διαγνώ
σεις που έγιναν στο νοσοκομείο 
της πόλης είναι δεκάδες. Πληρο
φορούμαστε ότι μετά το γεγονός 
αυτό κλιμάκιο του ΕΟΔΥ επισκέ- 
φτηκε την επιχείρηση για τη 
διενέργεια ελέγχων. Τα αποτε
λέσματα δεν ανακοινώθηκαν. 
Υπάρχουν δημοσιευμένες 
καταγγελίες ότι οι εργαζό
μενοι ζουν συνωστισμένοι 
σε άθλιες συνθήκες κα
τοικίας και ότι συνωστι
σμένοι μεταφέρονται με 
τα βανάκια της εταιρί
ας στους χώρους εργα
σίας, όπου εργάζονται 
σε αντίξοες συνθή- ^ 
κες, σε πολύ χαμηλές 
θερμοκρασίες, χωρίς 
να τους παρέχονται ει
δικές προστατευτικές 
στολές, με καταστροφικές 
συνέπειες γα την υγεία τους 
και την άμυνα του οργανισμού 
τους. Ρωτάμε την Επιθεώρηση 
Εργασίας: Είναι δηλωμένοι και

«Αφαντες» 
οι ανακοινώσεις, 

παρά τις δεκάδες 
νοσοκομειακές 

διαγνώσεις

ασφαλισμένοι όλοι οι εργαζό
μενοι; Ρωτάμε τον ΕΟΔΥ: Εκανε 
ελέγχους σε όλους τους εργαζο
μένους ή επιλεκτικά μόνο σε με
ρικούς; Εκανε ιχνηλάτηση των 
επαφών και τέθηκαν σε καραντί
να τα κρούσματα, όπως επιβάλ
λουν τα πρωτόκολλα; Οι πολίτες 
της Πιερίας δεν θέλουν μια νέα 
Μανωλάδα στον τόπο τους. Δεν 
θέλουν μια ανεξέλεγκτη υγειο
νομική βόμβα, η οποία φέρνει 

στον νου τις τραγι
κές συνθήκες που 
έζησαν τον χειμώ
να του 2020. 0 νο
μός ζει από τον του
ρισμό το καλοκαίρι 
και μια επιδείνωση 
των δεδομένων θα 
έχει τραγικές συνέ
πειες για την οικο

νομία και τις θέσεις εργασίας. 
Οι τελευταίες δημοσιεύσεις για 
τη θέση του νομού στην πορτο
καλί κατηγορία 
κρισιμότητας 
- επικιν- 
δυνότητας 
κάνουν 
τις ευθύνες 
των αρμο
δίων ακόμα 
πιο βαριές».
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1  Ανευθυνότητα! «Ο ΕΟΔΥ έκρυψε κρουσματα covid στην Κατερινη
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-06-2021

κρούσματα Covid στην Κατερίνη»
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1  Οι εφτά ισχυροί... θυμήθηκαν τον εμβολιαστικό
ανθρωπισμό

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 25 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

492.87 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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Οι εφτά ισχυροί... 
θυμήθηκαν τον 
εμβολιαστικό ανθρωπισμό

*

ΑΦΟΥ ΕΠΕΒΑΛΕ πρακτικά εμβολιαστικό 
απαρτχάιντ στα φτωχότερα κράτη, συσ
σωρεύοντας σε βάρος τους τα περισσότερα 
εμβόλια κατά της Covid-19, το G7 -η ομά
δα των εφτά πλουσιότε
ρων χωρών της υφηλίου, 
στην οποία συμμετέχει 
και η Ε.Ε.- πλειοδοτεί 
τώρα σε όψιμο εμβολια- 
στικό ανθρωπισμό για το 
ξεκάρφωμα. Ο Μπόρις 
Τζόνσον, ως πρωθυπουρ
γός του Ηνωμένου Βασι
λείου που προεδρεύει της 
φετινής συνόδου, αφού 
πετσόκοψε αναίσχυντα 
τη διεθνή βοήθεια που 
χορηγεί π κυβέρνησή του 
στον αναπτυσσόμενο κό
σμο, έθεσε στόχο τού G7 
όχι μόνο την ανοσοποίη
ση του παγκόσμιου πλη
θυσμού μέχρι τα τέλη του 
2022, αλλά τη συνολική 
δωρεά ενός δισεκατομ
μυρίου δόσεων εμβο
λίων σε κράτη χαμηλού 
και μεσαίου εισοδήματος.
Πρόσφερε μάλιστα 100 εκατομμύρια από 
τις -πλεονάζουσες- δόσεις της χώρας του.

Προηγήθηκε βέβαια ο Τζο Μπάιντεν, 
που έκλεψε ξανά τις εντυπώσεις μετά και 
την απόφασή του να ταχθεί υπέρ της άρ
σης προστασίας των παντεντών για τα εμ
βόλια, σε πλήρη αντίθεση με τους υπόλοι
πους του κλαμπ των ισχυρών. Εχοντας στο 
πλευρό του τον διευθύνοντα σύμβουλο της

0 Μπόρις Τζόνσον, αφού 
πετσόκοψε αναίσχυντα 
τη διεθνή βοήθεια που 
χορηγεί η κυβέρνησή του 
στον αναπτυσσόμενο 
κόσμο, έθεσε στόχο τού G7 
όχι μόνο την ανοσοποίηση 
του παγκόσμιου πληθυσμού 
μέχρι τα τέλη του 2022, 
αλλά τη συνολική δωρεά 
ενός δισ. δόσεων σε κράτη 
χαμηλού και μεσαίου 
εισοδήματος. Πρόσφερε 
μάλιστα 100 εκατομμύρια 
από τις -πλεονάζουσες- 
δόσεις της χώρας του

αμερικανικής Pfizer, Αλμπερτ Μουρλά, ο 
πρόεδρος των ΗΠΑ εξήγγειλε από την Κορ- 
νουάλη την αγορά και δωρεά «χωρίς καμία 
δέσμευση» 500 εκατομμυρίων δόσεων του 

εμβολίου της εταιρείας σε 
περίπου εκατό κράτη, με 
κόστος για την κυβέρνησή 
του περίπου 3,5 δισ. δολά
ρια. Καλοδεχούμενη μεν, 
«σταγόνα στον ωκεανό» 
δε, λένε οργανώσεις κα
τά της φτώχειας και των 
ανισοτήτων, αφού ο πα
γκόσμιος πληθυσμός πλη
σιάζει τα οχτώ δισεκατομ
μύρια και απαιτούνται δύο 
δόσεις για τον εμβολιασμό 
του - αν όχι τρεις ή και πε
ρισσότερες μελλοντικά 
προκειμένου να αντιμετω
πιστούν οι παραλλαγές του 
νέου κορονοϊού. Χρειάζο
νται, λοιπόν, όχι ένα αλλά 
έντεκα δισ. δόσεις, αξίας 
50 δισ. δολαρίων, όσο και 
η άμεση άρση της προστα
σίας των πατεντών για να 
αυξηθεί η παραγωγή. «Με 

τους τρέχοντες ρυθμούς, τα κράτη με χαμη
λό εισόδημα θα χρειαστούν 57 χρόνια για 
να φτάσουν στο ίδιο επίπεδο προστασίας 
με αυτό των χωρών της G7», καταγγέλλει η 
Oxfam. «Είναι ηθικά απαράδεκτο αλλά και 
αναποτελεσματικό, με δεδομένο τον κίν
δυνο από τα μεταλλαγμένα στελέχη του 
κορονοϊού».

ΒΙΚΥ ΚΑΠΕΤΑΝΟΠΟΥΛΟΥ

Αεροφωτογραφία μιας άκρως εντυπωσιακής εικαστικής παρέμβασης που πραγματοποίησαν ακτιβιστές 
σε παραβία της Κορνουάβης. Εικονίζονται οι ηγέτες του G7 (από αριστερά, πάνω: Μακράν, Τζόνσον, 
Μέρκεβ και κάτω Ντράγκι, Τριντό, Μπάιντεν και Σούγκα) και το μήνυμα «Μοιραστείτε τα εμβόβια- 
Παραιτηθείτε απο τα δικαιώματα για τις πατέντες»
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1  Κρούσμα βραζιλιάνικης μετάλλαξης στην Αθήνα
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 61 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

104.64 cm² Κυκλοφορία: 24590

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κρούσμα βραζιλιάνικης. 
μειάλλαξηε σχην Αθήνα
Το πρώτο κρούσμα βραζιλιάνικηε μετάλλαξηε 
στη χώρα μαε εντόπισε και ανακοίνωσε ο ΕΟΔΥ. 
Πρόκειται για άνδρα από την Αθήνα χωρίε ωστό
σο να έχει διευκρινιστεί αν νοσηλεύεται. Κατά 
tous ειδικούε η παραλλαγή αυτή είναι δύο φορέε 
πιο μεταδοτική.
■ Διαφοροποιείται από την επόμενη εβδομάδα 
με ΚΥΑ το ωράριο λειτουργίαε των καταστημάτων 
τροφίμων. Ειδικότερα από τη Δευτέρα έωε και τιε 
21 Ιουνίου, το νέο ωράριο προβλέπει τη λειτουρ
γία των εν λόγω καταστημάτων από τιε 7.00 έω$ 
τιε 22:30. Οι αλλαγέε αφορούν, μεταξύ άλλων, σε 
σουπερμάρκετ, μίνι μάρκετ, φούρνουε, κρεοπω
λεία, ιχθυοπωλεία, ζαχαροπλαστεία και pet εήορ. 
Εκτόε από το ωράριο, σύμφωνα με το ΦΕΚ διατη
ρείται ένα άτομο ανά 25 τ.μ. στον κύριο χώρο του 
καταστήματοε.

ΓΕΡΜΑΝΙΑ. Εξάλλου, η Γερμανία αφαίρεσε από 
τη λίστα αυξημένηε επικινδυνότηταε σε σχέση με 
τον Covid-19 ΗΠΑ, Καναδά, Ελβετία και Αυστρία, 
καθώε και ορισμένεε περιοχέε τηε Ελλάδαε (Αθω, 
Β. Αιγαίο, Αν. Μακεδονία και Θράκη, Πελοπόν
νησο). Οπωε ανακοίνωσε το αρμόδιο ινστιτούτο 
Roland Koch, οι νέεε ρυθμίσειε θα αρχίσουν να 
ισχύουν από αύριο. Τέλοε, περιοχέε τηε Κίναε ^ 
μπαίνουν εκ νέου οε καθεστώε lockdown.
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1  «Κλειδώνει» ο υποχρεωτικός εμβολιασμός
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ

ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ
Σελ.: 60 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

583.17 cm² Κυκλοφορία: 24590

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
ΣΑΒΒΑΤΟΚΥΡΙΑΚΟ 12-13 ΙΟΥΝΙΟΥ 2021

Κρίσιμεβ οι διαΒουλεύσειβ προκειμένου να εφαρμοστεί το μοντέλο 
τηβ ΕΜΑΚ σε νοσοκομεία, μονάδεε φροντίδαβ ηλικιωμένων και 
προνοιακά ιδρύματα, καθώβ και στα Σώματα Ασφαλείαβ, στα μέσα 
μαζικήβ μεταφοράβ και στουβ εκπαιδευτικούβ

«Κλειδώνει» 
ο υποχρεωτικός 
εμβολιασμός
Με ίο κρίσιμο πόρισμα ins Εθνικής Emiponns 
BionGums και TexvonGums στο τραπέζι, η νέα 
εβδομάδα θα αποτελέσει ορόσημο σημαντικών 
κυβερνητικών αποφάσεων για προνόμια και εμβόλια

ΤΩΝ ΕΛΕΝΗΣ ΕΥΑΓΤΈΛΟΔΗΜΟΥ, 
ΜΑΡΘΑΣ ΚΑΪΤΑΝΙΔΗ

Π
ρώτα τα προνόμια, έπειτα 
η υποχρεωτικότητα. Αυτή 
τη στρατηγική δύο σταδίων 
(χρονικών και νομοθετικών) χαρά

ζει η κυβέρνηση και, με το βλέμμα 
στο τείχος ανοσίας, προτίθεται να 
είναι ρυθμιστικά έτοιμη το αργότε
ρο στις αρχές του Ιουλίου τόσο για 
τους υποχρεωτικούς εμβολιασμούς 
συγκεκριμένων επαγγελματιών όσο 
και για τις «διευκολύνσεις» - κα
τά την πρωθυπουργική ορολογία 
- προς τους κατόχους πιστοποι
ητικού εμβολιασμού. Και αν το 
πάσο ελευθέρας για τους πλήρως 
εμβολιασμένους (σε κλειστούς χώ
ρους, γήπεδα, ψυχαγωγία κ.ο.κ.) 
αρχίζει να βρίσκει εφαρμογή ακόμα 
και εντός του καλοκαιριού, είναι 
ειλημμένη πολιτική απόφαση οι 
υποχρεωτικοί εμβολιασμοί να εφαρ
μοστούν από τον Σεπτέμβριο και 
όχι νωρίτερα. Μέσα στα επόμενα 
24ωρα - πιθανώς την ερχόμενη Τρί
τη ή Τετάρτη - ο Πρωθυπουργός 
παίρνει στα χέρια του το κρίσιμο 
πόρισμα της Εθνικής Επιτροπής 
Βιοηθικής και Τεχνοηθικής. Αυτό 
θα δημοσιοποιηθεί άμεσα ώστε 
να «ξεκλειδώσει» η συζήτηση στη 
δημόσια σφαίρα για περίπου 15 
ημέρες και να «κλειδώσουν» οι δύο 
νομοθετικές ρυθμίσεις «με ευαισθη
σία» - όπως δεσμεύεται το Μαξίμου 
- αλλά και με σαφή προτεραιότητα 
στη δημόσια υγεία.

ΕΡΓΑΖΟΜΕΝΟΙ. Ενημερωμένες 
πηγές αναφέρουν ότι τα μέλη της 
ενδεκαμελούς Επιτροπής βρίσκονται 
στην τελική ευθεία, με τις αποφάσεις 
να είναι - την ώρα που γράφονταν 
αυτές οι γραμμές - ειλημμένες. Μέ
νει ουσιαστικά να καθαρογράφει η 
γνωμοδότηση, στην οποία η κυβέρ
νηση, κατά πληροφορίες, αναζητεί 
απαντήσεις και για τα δύο σημεία 
της στρατηγικής της και όχι μόνο 
για το εάν η «Ελευθερία» πρέπει να 
καταστεί υποχρεωτικός μονόδρομος 
για νευραλγικούς τομείς. Μοιραία, η 
νέα εβδομάδα θα αποτελέσει ορόσημο 
σημαντικών αποφάσεων, με την 
κυβέρνηση αποφασισμένη να... 
στεγανοποιήσει οπωσδήποτε 
τα νοσοκομεία, τις μονάδες 
φροντίδας ηλικιωμένων και 
τα προνοιακά ιδρύματα. Πέρα 
όμως από τους υγειονομικούς 
και τους εργαζομένους σε δο
μές φροντίδας ευπαθών ομάδων, 
θα πρέπει να θεωρείται βέβαιο ότι 
στο στάδιο της διαβούλευσης θα 
προκύψουν και άλλες πληθυσμια- 
κές κατηγορίες τις οποίες θα αφορά 
το φθινοπωρινό μέτρο του υπο
χρεωτικού εμβολιασμού. Μένει 
δηλαδή να φανεί αν η νομοθε
τική παρέμβαση συμπεριλάβει 
όσους υπηρετούν στα Σώματα 
Ασφαλείας, στα μέσα μαζικής ' 
μεταφοράς, εκπαιδευτικούς ^ 
και άλλους δημοσίους υπαλλή
λους που έρχονται καθημερινά 
σε επαφή με πολίτες. Δείχνει 
πολλά η αναφορά κυβερνητικού

παράγοντα στα «ΝΕΑ» ότι το ζήτημα 
της υποχρεωτικότητας θα εξετα
στεί «κατά πεδίο» και «ζυγίζοντας 
τον κίνδυνο για τη δημόσια υγεία» 
σε συνεργασία με τους ειδικούς. Το 
κράτος δικαίου, όπως ξεκαθαρίζει η 
ίδια πηγή, «προφανώς δεν θα επιβά
λει υποχρεωτικότητα οριζόντια στον 
πληθυσμό».

Στον πυρήνα των επιχειρημάτων 
που στρώνουν τον δρόμο για τον 
υποχρεωτικό εμβολιασμό συγκεκρι
μένων ομάδων στο μοντέλο της ΕΜΑΚ 
(μετακίνηση των ανεμβολίαστων σε 
άλλες υπηρεσίες, πρόβλεψη για ανα
στολή εργασίας, ακόμα και στέρηση 
μισθού κ.ο.κ.) είναι η προάσπιση 
της δημόσιας υγείας, σύμφωνα με 
σχετικές τοποθετήσεις συνταγμα- 
τολόγων. Ειδικά σε ό,τι αφορά τον 
ευαίσθητο ρόλο των υγειονομικών 
και των εργαζομένων σε μονάδες που 
φροντίζουν ευάλωτους πληθυσμούς 
όπως οι ηλικιωμένοι. Για τον ίδιο λόγο 
άλλωστε οι συγκεκριμένες επαγγελ
ματικές ομάδες είχαν τεθεί σε πλήρη 
προτεραιότητα στην εμβολιαστική 
επιχείρηση.

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΕΣ ΡΥΘΜΙΣΕΙΣ. Η
νομοθετική ομπρέλα αναμένεται 
να ανοίξει και στον ιδιωτικό τομέα 
μέσα από τη διεύρυνση των δικαιω
μάτων των εμβολιασμένων, καθώς 
διογκώνεται η απαίτηση για ασφαλείς 
συνθήκες δραστηριότητας στην οικο
νομική και κοινωνική σφαίρα. Ιδίως, 
δε, όταν το ερχόμενο φθινόπωρο και 
τον χειμώνα οι πολίτες θα συναθροί
ζονται σε κλειστούς χώρους. «Κίνη
τρα είναι απολύτως φυσιολογικό 
να υπάρξουν...» σχολιάζουν πηγές 
της κυβέρνησης, διευκρινίζοντας 
ωστόσο ότι «δεν θα εμποδίζεται με 
κανέναν τρόπο η πρόσβαση των πο
λιτών σε κρίσιμες δομές, όπως είναι 
τα σχολεία ή τα νοσοκομεία». Αυτό 
σημαίνει ότι δεν σχεδιάζεται υποχρε
ωτικότητα εμβολιασμού σε όλες τις 
δραστηριότητες αλλά διευκόλυνση 
της αυτορρύθμισης της αγοράς με 
νομοθετική κάλυψη. Περίπου στο 
μοντέλο της απαγόρευσης του καπνί
σματος σε κλειστούς χώρους. Είναι 
χαρακτηριστική η πρόσφατη απο
στροφή του Κυριάκου Μητσοτάκη 
ότι «πολλά εστιατόρια θα μας πουν 
- και θα τους δώσουμε το δικαίωμα 
να το κάνουν - ότι δέχονται μόνο 
εμβολιασμένους πελάτες».

W 0ΜΩ2, 
6ΓΩ τί\ βΛέττΩ 

ΟΛΑ -Θ6τι UA

Ι| I ε*ίΜ8=*ι7ίβ

ΤΟΥ ΚΩΣΤΑ ΣΚΛΑΒΕΝΙΤΗ
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1  Ποιος απειλεί την ανοσία στην κοινότητα
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 6 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

201.99 cm² Κυκλοφορία: 6725

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΤΟ ΤΕΛΕΥΤΑΙΟ ΔΙΑΣΤΗΜΑ, με αφορμή την 
πορεία των εμβολιασμών κατά της Covid-19, 
βρισκόμαστε μπροστά σε μια εξελισσόμενη 
επιχείρηση αποπροσανατολισμού και κατα
τρομοκράτησης του πλη
θυσμού - εμβολιασμέ
νων και μη, οπαδών του 
εμβολιασμού αλλά και 
αρνητών του. Οι προτά
σεις που διατυπώνονται 
για λήψη μέτρων κατά 
των μη εμβολιασμένων 
αγγίζουν -και συχνά ξε
περνούν- τα όρια του 
κοινωνικού ρατσισμού.

Ποιο είναι όμως το πραγματικό πρόβλημα 
των εμβολιασμών, Σύμφωνα με τους επιστή
μονες, για να επανέλθει η χώρα στην κανο
νικότητα της προ Covid εποχής θα πρέπει να 
εμβολιαστεί το 60% με 70% των πολιτών έτσι 
ώστε να επιτευχθεί η ανοσία στην κοινότητα. 
Υπάρχει άραγε τόσο μεγάλο ποσοστό αρνη
τών του εμβολιασμού ώστε να απειλείται ο 
στόχος αυτός; Συμβαίνει ακριβώς το αντίθετο.

Πρόσφατη έρευνα της Metron Analysis 
που δημοσιοποίησε η «διαΝΕΟσις» δείχνει 
πως το ποσοστό αυτών που δηλώνουν πως 
σίγουρα δεν θα εμβολιαστούν έχει συρρικνω- 
θεί στο 6,2%. Κατά συνέπεια η επίτευξη του 
στόχου της ανοσίας στην κοινότητα μέσω των 
εμβολιασμών δεν απειλείται στο ελάχιστο

από τους αρνητές. Εντούτοις απειλείται.
Οι ισχυρές δυτικές χώρες -κυρίως για 

λόγους ανταγωνισμού και ελέγχου των 
φαρμακευτικών αγορών- έχουν αποκλείσει 

επί της ουσίας τα εμβό
λια από τη Ρωσία, την 
Κίνα κ.λπ. Αρα έχουν 
αποκλείσει τη δυνατό
τητα γρηγορότερου εμ
βολιασμού του πληθυ
σμού. Οι πολυεθνικές 
των εμβολίων, για να 
αυξήσουν τις πωλήσεις 
τους, αξιοποιούν τις ευ
καιρίες για να δυσφημή

σουν το εμβόλιο των ανταγωνιστών τους 
κι έτσι υπονομεύουν την πρόθεση των πο
λιτών να εμβολιαστούν. Ετσι αυξάνουν το 
ποσοστό των σκεπτικιστών και καθυστε
ρούν τα προγράμματα εμβολιασμών (βλέπε 
υπόθεση AstraZeneca).

Ταυτόχρονα με τη μη απελευθέρωση των 
πατεντών και με την αδυναμία τους να κα- 
λύψουν τις εμβολιαστικές ανάγκες αφήνουν 
ανεμβολίαστο μεγάλο μέρος του παγκόσμιου 
πληθυσμού και ανοιχτό τον κίνδυνο να προ
κόψει κάποια μετάλλαξη του ιού, που ενδε
χομένως θα τινάξει στον αέρα ό,τι έχει γίνει 
μέχρι σήμερα στον πλανήτη για την επίτευξη 
της ανοσίας στην κοινότητα. Αυτός είναι ο 
πραγματικός κίνδυνος και κανένας άλλος.

Ποιος απειλεί 
την ανοσία 

στην κοινότητα
► Του ΓΙΩΡΓΟΥ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΥ
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1  Παρέμβαση Θεμιστοκλέους στο Κ.Υ. Βόλου
Πηγή: ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ ΤΗΣ

ΜΑΓΝΗΣΙΑΣ
Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

435.88 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ ΤΟΥ ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΥ ΓΙΑ ΤΗΝ ΑΝΕΜΒΟΛΙΑΣΤΗ ΣΤΟ ΕΜΒΟΛΙΑΣΤΙΚΟ

Παρέμβαση Θεμιστοκλέους στο Κ.Υ. Βόλου
Ενημέρωοη για το ουμβάν ζήτηοε ο γ.γ. Πρωτοβάθμιας Φροντίδας Υγείας - Να μην ανησυχούν 
οι πολίτες, ελήφθησαν αμέσως όλα τα απαραίτητα μέτρα, διαβεβαιώνει ο διευθυντής της δομής

0 κόσμος δεν πρέπει να ανησυχεί, ελήφθησαν αμέσως όλα τα απαραίτητα μέτρα 
και δεν υπήρξε διασπορά του ιού στο προσωπικό και τους ασθενείς, διαβεβαιώνει 
ο διευθυντής του Κέντρου Υγείας Βόλου Γιώργος Μπακούλας

Μ
εγάλες διαστάσεις έχει πάρει π αποκάλυ
ψη του ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΥ για τη νοσηλεύτρια 
στο Κέντρο Υγείας Βόλου, η οποία προ
σβλήθηκε από κορονοίό και ήταν ανεμβολίαστη, με 

αποτέλεσμα να σημάνει συναγερμός στη δομή που 
λειτουργεί εμβολιαστικό κέντρο, καθώς η συγκε
κριμένη υγειονομικός ορισμένες μέρες την εβδομά
δα παρέχει υπηρεσίες και στο εμβολιαστικό κέντρο.

Το δημοσίευμα του ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΥ θορύβησε 
τον γενικό γραμματέα πρωτοβάθμιας φροντί
δας υγείας και «εγκέφαλο» του εμβολιαστικού 
προγράμματος «Ελευθερία» Δημ. Θεμιστοκλέ
ους, ο οποίος έσπευσε να επικοινωνήσει με τις 
υγειονομικές αρχές της 5ης ΥΠΕ, αλλά και του 
Κέντρου Υγείας Βόλου ζητώντας ενημέρωση 
για το συμβάν αφενός και αφετέρου για την εμ- 
βολιαστική κάλυψη του υγειονομικού προσωπι
κού. Σημειώνεται πως το συγκεκριμένο εμβο- 
λιαστικό κέντρο από τον περασμένο Φεβρουά
ριο μέχρι σήμερα έχουν πραγματοποιηθεί 
18.000 εμβολιασμοί, ενώ μόνο μέσα στον Ιού
νιο υπολογίζεται ότι θα «τσιμπηθούν» περισσό
τεροι από 11.200 πολίτες, με βάση το πλάνο 
των ραντεβού που έχουν προγραμματιστεί.

Η λειτουργία του είναι υποδειγματική, ωστό
σο το θέμα που ανέκυψε ήρθε να ταράξει τα νε
ρά και να αναδείξει την ανάγκη να καμφθούν οι

επιφυλάξεις υγειονομικών που εν μέσω πανδη
μίας αποφεύγουν να εμβολιαστούν, ενώ καθη
μερινά έρχονται σε επαφή με πολίτες.

Από τους 60 υγειονομικούς που απασχολούν
ται στο Κέντρο Υγείας Βόλου περί τα 10 άτομα 
δεν έχουν ακόμη εμβολιαστεί, όπως έγραψε ο 
ΤΑΧΥΔΡΟΜΟΣ.

Νεώτερες πληροφορίες αναφέρουν πως η 
υγειονομική που βρέθηκε θετική ήταν ασυμ- 
πτωματική και φέρεται να προσβλήθηκε από 
τον ιό από άλλο μέλος του οικογενειακού περι
βάλλοντος. Τέθηκε εξαρχής σε καραντίνα, ενώ 
όπως ανέφερε στον ΤΑΧΥΔΡΟΜΟ ο διευθυντής 
της Νομαρχιακής Μονάδας Γιώργος Μπακού

λας λήφθηκαν από τη Διοίκηση του Κέντρου 
Υγείας όλα τα α παρα ίτητα μέτρα για την α ποφυ- 
γή μετάδοσης του κορονοϊού, με βάση τα υγει
ονομικά πρωτόκολλα του ΕΟΔΥ.

Επίσης ειδοποιήθηκαν όσοι είχαν εμβολια
στεί εκείνες τις ημέρες, για τυχόν εμφάνιση 
συμπτωμάτων, ενώ το προσωπικό υποβλήθηκε 
σε τεστ κορονοϊού τα οποία ήταν αρνητικά.

«Δεν υπάρχει κανείς λόγος ανησυχίας. Ήταν 
ένα μεμονωμένο συμβάν που καταγράφηκε, 
αντιμετωπίστηκε σύμφωνα με όλα τα υγειονο
μικά πρωτόκολλα. Οι πολίτες δεν πρέπει να 
ανησυχούν για τίποτα. Το εμβολιαστικό Κέντρο 
στο Κέντρο Υγείας Βόλου είναι ασφαλές. Έχου

με αναλάβει μία αποστολή και τη διεκπεραι- 
ώνουμε με την πρέπουσα υπευθυνότητα», δια
βεβαίωσε επίσης ο διευθυντής.

Σημειώνεται επίσης, πως το προσωπικό υπο
βάλλεται δύο φορές την εβδομάδα σε self test 
κάθε εβδομάδα και δηλώνουν τα αποτελέσμα
τα στην ανάλογη πλαταφόρμα, όπως όλοι οι ερ
γαζόμενοι στο δημόσιο.

Επικουρικό προσωπικό 
στην καθαριότητα

0 κ. Μπακούλας ενημέρωσε στον ΤΑΧΥΔΡΟ
ΜΟ, με αφορμή σχετικό ρεπορτάζ για τη λήξη 
της σύμβασης του ιδιώτη εργολάβου καθαριό
τητας, πως το έργο της καθαριότητας ανατέθη
κε σε νέο εργολάβο ο οποίος θα αναλάβει επί
σημα 1η Ιουλίου.

Μέχρι τότε το έργο καθαρισμού του εμβολια- 
στικού κέντρου και των ιατρείων έχει ανατεθεί 
σε επικουρικό προσωπικό που έχει σύμβαση 
έργου 24 μηνών στο Κέντρο Υγείας Βόλου.

Παράλληλα ο νέος εργολάβος έχει ζητήσει 
από τις τέσσερις καθαρίστριες που απασχο
λούνταν στην προηγούμενη εταιρεία να παρα
μείνουν στη δουλειά, όπως ζήτησε η 5η ΥΠΕ, 
απάντηση ωστόσο επί του θέματος δεν έχει δο
θεί εκ μέρους των καθαριστριών.

ΒΑΣΩ ΚΥΡΙΑΖΗ
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1  Δεν αρκεί η δωρεά 1 δισ. δόσεων των G7
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

932.01 cm² Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Δεν αρκεί η δωρεά 1 δια. δόσεων των G7
Στο επίκεντρο της συνόδου στηνΚορνουάλη η προώθηση της εμβολιαστικής εκστρατείας παγκοσμίως

-G7Cornwall ϊ

Στιγμιότυπο από τη σύνοδο των ηγετών της G7 στην Κορνουάλη.

Του Μωυσή Λίτση
m.litsis@naftemporiki.gr

Σ
ταγόνα στον ωκεανό χα- 
ρακτηρίζουν οι ανθρωπι
στικές οργανώσεις την πρό
θεση της Ομάδας των Επτά Πλου

σιότερων Χωρώντου Κόσμου (G7) 
να χορηγήσουν ένα δισ. δόσεις εμ
βολίου κατά του Covid-19 στις 
φτωχές χώρες. Η σύνοδος κορυ
φής της G7 ξεκίνησε χθες πς ερ
γασίες της στην Κορνουάλη της 
Αγγλίας, με τους ηγέτες να συ
ναντιόνται διά ζώσης πρώπτ φο
ρά έπειτα από δύο χρόνια.

Οι μάσκες, οι αποστάσεις και 
τα τεστ πήραν τη θέση των εναγ
καλισμών και τωνχειραψιών, με 
υψηλά μέτρα ασφαλείας, καθώς 
πάνω 6.500 αστυνομικοί επι
στρατεύτηκαν για την τριήμερη 
σύνοδο κορυφής. Στο επίκεντρο 
της συνόδου, που ολοκληρώνεται 
αύριο, βρίσκεται η προώθηση 
της εμβολιαστικής εκστρατείας 
σε όλα τα μήκη και πλάτη της 
γης που αποτελεί απαραίτητη 
προϋπόθεση για την ανάκαμψη 
της παγκόσμιας οικονομίας από 
την πανδημία και η κλιματική 
αλλαγή.

Η Ομάδα των Επτά Πλουσιό
τερων Χωρών του Κόσμου (G7) 
αποτελείται από τη Γαλλία, τη 
Γερμανία, την Ιαπωνία, την Ιτα
λία, τον Καναδά, ης ΗΠΑ και το 
Ηνωμένο Βασίλειο.

Προχθές, πριν από την επί
σημη έναρξη της συνόδου, ο Αμε
ρικανός πρόεδρος Τζο Μπάιντεν 
υποσχέθηκε τη δωρεά 500 εκα
τομμυρίων δόσεων του εμβολί
ου της Pfizer προς πς φτωχές χώ
ρες, μετονΒρευανό πρωθυπουργό 
Μπό ρις Τζόνσον να ανακοινώνει 
λίγο αργότερα τη δωρεά επιπλέ
ον 100 εκατομμυρίων δόσεων 
προς τις οικονομικά ασθενέστε
ρες χώρες.

g

Ο

Επικρίσεις
Η γενναιοδωρία ωστόσο των πλού
σιων κρατών δεν ικανοποιεί τις 
ανθρωπισηκές οργανώσεις, που 
υποστηρίζουν πως πρέπει να γί
νουν πολύ περισσότερα και να 
αρθούν οι πατέντες όσον αφορά 
την παραγωγή εμβολίων.

«Αν το καλύτερο που οι ηγέ
τες της G7 μπορούν να κάνουν 
είναι η δωρεά 1 δισ. δόσεων εμ
βολίου, τότε αυτή η σύνοδος κο
ρυφής θα είναι αποτυχία» επι
σημαίνει η υπεύθυνη για την πο- 
λιηκή υγείας της μη κυβερνητι
κής οργάνωσης Oxfam Άννα Μά- 
ριοτ, προσθέτοντας πως ο κόσμος 
χρειάζεται 11 εκατ. δόσεις για να 
τερμαηστεί η πανδημία.

Μέχρι σήμερα ο εμβολιασμός 
έχει επικεντρωθεί κυρίως στις 
πλούσιες χώρες, με τις ΗΠΑ, την 
Ευ ρώπη, το Ισραήλ και το Μπα
χρέιν να ηγούνται κατά πολύ της 
παγκόσμιας κούρσας εμβολια
σμών. Η ανισότητα στους παγ
κόσμιους εμβολιασμούς δεν εί
ναι απλά μόνο ζήτημα ηθικής 
τάξης, αλλά και εμπόδιο στην 
καταπολέμηση της πανδημίας.

αφού το πλούσιο τμήμα του πλα
νήτη θα έχει εμβολιαστεί και με 
τις δύο δόσεις, όταν ο υπόλοι
πος πλανήτης ακόμη θα υστε
ρεί. Γεγονός που εκτός των άλ
λων υπονομεύει τις προσπάθει
ες παγκόσμιας ανάκαμψης λό
γω της αλλελοεξάρτησης των οι
κονομιών. Η πανδημία του κο- 
ρονοϊού έπληξε την παγκόσμια οι
κονομία, με κρούσματα να κα
ταγράφονται σε περισσότερες 
από 210 χώρες και περιοχές, με
τά την πρώτη καταγεγραμμένη 
εμφάνιση του ιού στην Κίνα τον 
Δεκέμβριο του 2019. Η πανδη
μία έχει προκαλέσει τον θάνατο 
3,9 εκατ. ανθρώπων στον κόσμο. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία του πα
νεπιστημίου Τζον Χόπκινς, συ
νολικά διεθνώς έχουν εμβολια
στεί 2,2 δισ. άνθρωποι.

Οι πατέντες
Η Oxfam κάλεσε επίσης τους ηγέ
τες της G7 να στηρίξουν την άρ
ση των πνευματικών δικαιωμά
των όσον αφορά τα εμβόλια. Ο 
Γάλλος πρόεδρος Εμανουέλ Μα
κράν έχει δηλώσει πως τα πνευ-

Ο εκπρόσωπος του Στέιτ Ντι- 
πάρτμεντ Νεντ Πράις ερωτηθείς 
για το εάν υπήρξε κάποια στιγ
μή που η κυβέρνηση Μπάιντεν 
σκάφτηκε να αποδεχτεί τη με
ταφορά των ρωσικών πυ ραύλων 
S-400 στη νατοϊκή βάση του Ιν- 
τσιρλίκ ως προσωρινή λύση προς 
εκτόνωση της έντασης στις σχέ
σεις ΗΠΑ-Του ρκίας είπε: «Δεν θα 
μπορούσα να μιλήσω για το τι 
μπορεί να έχει πράξει η προ
ηγούμενη κυβέρνηση. Και δεν 
θα ήθελα να μιλήσω για οποιεσ- 
δήποτε ιδιωτικές διπλωματικές 
συζητήσεις, αλλά επιτρέψτε μου

ματικά δικαιώματα δεν θα πρέ
πει να εμποδίζουν την πρόσβαση 
στα εμβόλια κατά τη διάρκεια της 
πανδημίας και ότι η Γαλλία θα 
συνταχθεί με τη Νότια Αφρική 
προτείνοντας στις χώρες να ερ
γαστούν πάνω σε μία περιορι
σμένη άρση των πατεντών.

Ο Αμερικανός πρόεδρος Τζο 
Μπάιντεν έχει υποστηρίξει την 
άρση της πατέντας στα εμβόλια 
κατά του κορονόΐού, ενώ η Βρε
τανία, η οποία έχει στηρίξει την 
ανάπτυξη του εμβολίου με τη συ
νεργασία του πανεπιστημίου της 
Οξφόρδης και της φαρμακοβιο
μηχανίας AstraZeneca, έχει δη
λώσει πως η προστασία της πα
τέντας δεν είναι απαραίτητη. Πριν 
από μερικές ημέρες δόθηκε στη 
δημοσιότητα διεθνής πρωτο
βουλία με τίτλο «Μανιφέστο, για 
τον τερμαησμό των ιδιωτικών ευ
ρεσιτεχνιών» όσον αφορά τα εμ
βόλια κατά του Covid-19, το οποίο 
υπογράφουν πάνω από 350 προ
σωπικότητες από ολόκληρο τον 
κόσμο και 250 οργανώσεις.

Το μανιφέστο επισημαίνει με
ταξύ άλλων πως «τα εμβόλια πρέ-

να πω απλώς ότι ποτέ δεν προ- 
σφέραμε καμία ένδειξη ότι εί
μαστε πρόθυμοι να δεχτούμε την 
κατοχή από την Του ρκία του συ
στήματος S-400. Θα επαναλάβω 
ότι αυτό δεν συμβιβάζεται με το 
καθεστώς της Του ρκίας ως συμ
μάχου του ΝΑΤΟ».
«Οι ρωσικοί S-400 -και να είμα
στε πολύ σαφείς σχετικά με αυ
τό- δεν είναι συμβατοί με τον εξσ 
πλισμό του ΝΑΤΟ. Απειλούν την 
ασφάλεια της τεχνολογίας του 
ΝΑΤΟ. Δεν συμβαδίζουν με τις 
συμμαχικές δεσμεύσεις πις Του ρ
κίας στο ΝΑΤΟ. Προτρέπουμε

πει να θεωρηθούν παγκόσμιο 
κοινό αγαθό», ιονίζοντας πως «για 
να εξασφαλισθεί η οικουμενική 
τους πρόσβαση» είναι αναγκαία 
και κατεπείγουσα αναστολή ίων 
ευρεσιτεχνιών (πατέντες) οι με
γάλες επενδύσεις στην ανάπτυ
ξη δημόσιων φαρμακοβιομηχα
νιών σε όλες πς χώρες.

Η παγκόσμια φαρμακοβιο
μηχανία έχει από την πρώτη στιγ- 
μή που τέθηκε στο τραπέζι η πρό
ταση Μπάιντεν ανηδράσει έντο
να, υποστηρίζοντας πως η άρση 
της προστασίας για τις πατέντες 
θα αποθάρρυνε την καινοτομία 
και δεν θα είχε σημανηκό απο
τέλεσμα στην αύξηση της προ
σφοράς εμβολίων.

Βοήθεια μέσω ΔΝΤ
Οι ΗΠΑ και οι υπόλοιπες χώρες 
της G7 εξετάζουν επίσης το εν
δεχόμενο να παράσχουν μέσω 
ΔΝΤ 100 δισ. δολάρια για να βοη
θήσουν τις φτωχότερες χώρες να 
αντεπεξέλθουν σης επιπτώσεις 
της υγειονομικής κρίσης που 
προκάλεσε η πανδημία του Covid- 
19. Όπως ανακοίνωσε ο Λευκός 
Οίκος το θέμα θα συζητηθεί στη 
σύνοδο κορυφής της G7.

Οι ΗΠΑ και η G7 εξετάζουν το 
ενδεχόμενο τα κεφάλαια αυτά να 
διατεθούν μέσω των ειδικών τρα
βηχτικών δικαιωμάτων του ΔΝΤ 
προς ης χώρες που έχουν μεγα
λύτερη ανάγκη.

Οι υπουργοί Οικονομικών 
της G20 (Είκοσι πιο Πλούσιες Χώ
ρες του Κόσμου) συμφώνησαν 
τον Απρίλιο να ενισχυθούν τα ει
δικά τραβηχηκά δικαιώματα του 
ΔΝΤ κατά 650 δισ. δολάρια και 
να επεκταθεί το πάγωμα της εξυ
πηρέτησης του χρέους προκει- 
μένου να βοηθηθούν οι ανα
πτυσσόμενες χώρες να αντιμε
τωπίσουν την πανδημία.

[SID:14410026]

την Του ρκία και συνεχίζουμε να 
π ροτρέπουμε την Του ρκία να μη 
διατηρήσει αυτό το σύστημα. 
Στην πραγματικότητα, η κατοχή 
αυτού του συστήματος από την 
Του ρκία πυ ροδότησε κυ ρώσεις 
στη βάση του νόμου CAATSA. 
Ταυτόχρονα η Του ρκία είναι ένας 
μακροχρόνιος και πολύτιμος σύμ
μαχος του ΝΑΤΟ. Και γι' αυτό εί
ναι ιδιαίτερα σημανηκό για εμάς 
η Τουρκία να αναγνωρίσει την 
ασυμβατότητα του συστήματος 
S-400 με το καθεστώς της ως συ μ- 
μάχου του ΝΑΤΟ».

[SID:14410432]

Η Μέρκελ 
στον Λευκό 
Οίκο στις 
15 Ιουλίου
▼ Την Ουάσιγκτον θα επι- 
σκεφθεί σπς 15 Ιουλίου η Γερ
μανίδα καγκελάριος Άγκελα 
Μέρκελ, όπου θα συναντηθεί 
με τον Αμερικανό πρόεδρο 
Τζο Μπάιντεν, επιχειρώντας 
να αναθερμάνει ης «βαθιές 
διμερείς σχέσεις» ανάμεσα 
σης δύο χώρες που είχαν πλη
γεί επί Τραμπ. Παράλληλα 
εκτιμάται πως ανάμεσα στα 
θέματα που θα συζητηθούν 
θα είναι και η ολοκλήρωση 
της κατασκευής του αγωγού 
φυσικού αερίου Nord Stre
am 2, για τον οποίο οι ΗΠΑ 
έχουν εκφράσει έντονες αν- 
ηρρήσεις, λόγω της ρωσικής 
συμμετοχής σε αυτόν.
«Οι ηγέτες θα συζητήσουν τη 
δέσμευσή τους στη στενή συ
νεργασία σε ένα φάσμα κοι
νών προκλήσεων, περιλαμ- 
βανομένωντου τερματισμού 
της πανδημίας, της αντιμε
τώπισης της απειλής της κλι- 
μαηκής αλλαγής και της προ
ώθησης ηις οικονομικής ευη
μερίας και της διεθνούς ασφά
λειας με βάση ης κοινές δη- 
μοκραηκές αξίες μας» δήλω
σε χθες η εκπρόσωπος του 
Λευκού Οίκου Τζεν Ψάκι. 
Αφότου ανέλαβε καθήκοντα, 
ο Μπάιντεν έχει υποδεχτεί άλ
λους δύο παγκόσμιους ηγέ
τες, αυτούς της Ιαπωνίας και 
της Νόηας Κορέας.
Η Γερμανίδα καγκελάριος, η 
οποία θα αποχωρήσει από 
την καγκελαρία μετά ης βου- 
λευτικές εκλογές του Σε
πτεμβρίου, είχε ιδιαίτερα δύ
σκολες σχέσεις με τον τέως 
Αμερτκανόπρόεδρο Ντόναλντ 
Τραμπ. Ένα από τα βασικά 
ζητήματα που θα συζητηθούν 
στη συνάντηση των δύο ηγε
τών θα είναι η ολοκλήρωση 
του αγωγού Nord Stream 2, 
αξίας 11 δισ. δολαρίων, ο οποί
ος θα μεταφέρει ρωσικό αέ
ριο στην Ευρώπη. Οι ΗΠΑ 
απείλησαντονπροηγούμενο 
μήνα με κυ ρώσεις ηι ρωσική 
εταιρεία ενέργειας Gazprom, 
που βρίσκεται πίσω από τον 
αγωγό, δίνοντας περιθώριο 
τριών μηνών να διευθετηθεί 
το ζήτημα. [SID:14410376]

Πρόσκαιρη αισιοδοξία από τη συνάντηση Μπάιντεν-Ερντογάν
▼ Πρόσκαιρο ράλι της τουρκι- κία, ζήτημα που έχει ανεβάσει 
κής λίρας προκάλεσε η αίσιο- το θερμόμετρο στη διπλωματι- 
δοξία για αναθέρμανση των αμε- κή αντιπαράθεση Άγκυ ρας-Ουά- 
ρικανοτουρκικών σχέσεων κα- σιγκτον. 
τά τη συνάντηση τη Δευτέρα ανά- Η τουριακή λίρα ενισχύθηκε χθες 
μέσα στον Τού ρκο πρόεδρο Τα- έως τις 8,2865 ως προς το δολά- 
γίπ Ερντογάν και τον Αμερικανό ριο, υψηλότερο επίπεδο από τις 
ομόλογό του Τζο Μπάιντεν. Ο εκ- 11 Μάί'ου, πριν απολέσει τα πε- 
πρόσωπος ωστόσο του ΣτέιτΝτι- ρισσότερα κέρδη και διαμορ- 
πάρτμεντ Νεντ Πράις δήλωσε κα- φωθεί στις 8,41 λίρες. Την Πέμπτη 
τηγορηματικά πως οι ΗΠΑ δεν το τουρκικό νόμισμα είχε εκτι- 
έχουν προσφέρει καμία ένδειξη ναχτεί κατά 2%, έχοντας παρου- 
ότι είναι έτοιμες να αποδεχτούν σιάσει άνοδο στις τέσσερις από 
την κατοχή του ρωσικού αντί- τις πέντε συνεδριάσεις, μετά την 
αεροπορικού πυραυλικού συ- πτώση σε νέο αρνητικό ρεκόρ 
στήματος S-400 από την Τουρ- την προηγούμενη εβδομάδα.
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1  «Κανένα θέμα απόλυσης ανεμβολίαστων»
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 7 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

82.56 cm² Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Κανένα θέμα
απόλυσης
ανεμβολίαστων»
Δεν τίθεται θέμα απόλυσης εργαζο
μένου που δεν έχει εμβολιαστεί, ση
μείωσε χθες η κυβερνητική εκπρό
σωπος Αρ. Πελώνη, κλείνοντας τη 
σχετική συζήτηση που είχε δημι- 
ουργηθεί τις τελευταίες ημέρες. 
Ανοιχτή, ωστόσο, παραμένει η συ
ζήτηση τόσο για τον υποχρεωτικό 
εμβολιασμό συγκεκριμένων ομά
δων όσο και για τα προνόμια που θα 
έχουν οι εμβολιασμένοι. Οσον 
αφορά το θέμα του υποχρεωτικού 
εμβολιασμού συγκεκριμένων ομά
δων, η κυβέρνηση αναμένει γνωμο
δότηση της Επιτροπής Βιοηθικής 
προκειμένου να λάβει τις αποφά
σεις της. Υπενθυμίζεται πως στη 
Βουλή ο πρωθυπουργός είχε ανα
φερθεί σε δύο ομάδες: τους υγει
ονομικούς και τους εργαζόμενους 
σε μονάδες φροντίδας ηλικιωμέ
νων. Απαντώντας σε ερώτηση σχε
τικά με το πότε οι επιχειρηματίες 
στην εστίαση ή στον τουρισμό θα 
μπορούν να υποδέχονται μόνο εμ
βολιασμένους, η κ. Πελώνη επανέ
λαβε πως η κυβέρνηση αναμένει τη 
γνωμοδότηση της Επιτροπής Βιοη
θικής. [SID:14410542]
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1  Κυρ. Μητσοτάκης Επενδύσαμε στις υποδομές του
ΕΣΥ και τα πήγαμε καλύτερα εν συγκρίσει με κράτη πλο
...

Πηγή: HELLENIC MAIL Σελ.: 2 Ημερομηνία
έκδοσης:

12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

312.65 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κυρ. Μητσοτάκης Επενδύσαμε στις υποδομές του ΕΣΥ και τα πήγαμε 
καλύτερα εν συγκρίσει με κράτη πλουσιότερα από το δικό μας
«Ακούσαμε τους επιστήμονες, πήραμε 
εγκαίρως αποφάσεις και κλείσαμε τη 
χώρα νωρίτερα σε σχέση με τις υπόλοι
πες χώρες. Αποφύγαμε το πρώτο κύμα της 
πανδημίας, δυστύχως δεν μπορέσαμε να 
κάνουμε το ίδιο με το δεύτερο. Επενδύ
σαμε όμως στις υποδομές του Εθνικού Συ
στήματος Υγείας και τα πήγαμε καλύτερα 
εν συγκρίσει με κράτη πλουσιότερα από 
το δικό μας, τόνισε ο πρωθυπουργός, Κυ
ριάκος Μητσοτάκης κατά την παρέμβαση 
του στις εργασίες του ψηφιακού συνεδρί
ου «Beyond the Pandemic: A Radical New 
Approach to Health Security», που συνδι- 
οργανώνουν το ινστιτούτο γεωπολιτικών 
αναλύσεων Eurasia Group και η οργάνωση 
Flagship Pioneering.

Έχουμε σχέδιο υα ανοίξουμε τον 
τουρισμό μας με ασφάλεια
«Έχουμε σχέδιο να ανοίξουμε τον τουρι
σμό μας με ασφάλεια. Έχουμε επιπρόσθε
τα εργαλεία φέτος. Φέτος μπορούμε να 
αξιοποιήσουμε κάτι, που ήταν ελληνική 
πρόταση, το Ψηφιακό πιστοποιητικό για

τον covid -19, χρησιμοποιούμε επίσης ευ
ρέως τα self tests, κάτι που μας βοήθησε 
να κατανοήσουμε καλύτερα το μοτίβο της 
πανδημίας του κορονο'ίού» τόνισε ο πρω
θυπουργός, Κυριάκος Μητσοτάκης. Περαι
τέρω, ο Κυριάκος Μητσοτάκης σημείωσε 
πως «διαθέτουμε την πολιτική δέσμευση 
και συνεκτιμώντας τις απώλειες από τον 
κορονοιό, δεν υπάρχει καμία δικαιολογία, 
ώστε να μην επενδύσουμε με τρόπο έξυ
πνο στη θωράκιση του Εθνικού Συστήμα
τος Υγείας».

Όταν διασφαλίσουμε το δικαίωμα 
όλων των ενηλίκων στον εμβολια
σμό, τότε θα ξεκινήσουμε τη συζή
τηση περί διευκολύνσεων στους 
πλήρως εμβολιασμένους 
«Όταν διασφαλίσουμε το δικαίωμα όλων 
των ενηλίκων στον εμβολιασμό, τότε θα 
ξεκινήσουμε τη συζήτηση περί διευκο
λύνσεων προς τους πλήρως εμβολιασμέ
νους. Όταν τον χειμώνα μεταφέρουμε 
εντός τις δραστηριότητες μας, τότε θα 
υπάρξει ένα πολύ σημαντικό ερώτημα»

τόνισε ο πρωθυπουργός. Για παράδειγ
μα, ανέφερε, κάποια εστιάτορια δεν 
αποκλείεται να επιτρέψουν την είσοδο 
στους εσωτερικούς χώρους τους μόνον 
στους πλήρως εμβολιασμένους.

Στην Ελλάδα, περάσαμε πολλά τα 
προηγούμενα χρόνια, αλλά πήραμε 
σημαντικά μαθήματα. Η δημοκρα

τία μας ενισχύθηκε
«Ναι, υπήρξαν καθυστερήσεις σε επίπε
δο ΕΕ σε ό,τι αφορά στον εμβολιασμό του 
πληθυσμού. Ώστοσο, είμαι υπερήφανος 
γιατί η ΕΕ κατόρθωσε να αγοράσει για 
λογαριασμό όλων των κράτων-μελών της 
Ένωσης. Δεν ήθελα να βρεθώ στη θέση να 
αναμετρηθώ με κράτη όπως η Γαλλία και 
η Γερμανία, προκειμένου να εξασφαλίσω 
επαρκείς δόσεις εμβολίου για τη χώρα 
μου», ανέφερε ο Κυριάκος Μητσοτάκης. 
«Στην Ελλάδα, περάσαμε πολλά τα προη
γούμενα χρόνια. Αλλά πήραμε σημαντικά 
μαθήματα. Η δημοκρατία μας ενισχύθηκε. 
Αλλά και στην Ευρώπη φαίνεται πως πή
ραν σημαντικά μαθήματα. Για παράδειγ
μα, το ζήτημα του Ταμείου Ανάκαμψης 
έδειξε πως η Γερμανία κατανόησε πως η 
στάση της κατά την οικονομική κρίση την 
προηγούμενη ΙΟετία δεν μπορούσε να 
επαναληφθεί κατά την κρίση της πανδη
μίας και εν προκειμένω στο πώς θα απα
ντήσει οικονομικά η ΕΕ στις επιπτώσεις 
της πανδημικής κρίσης» σημείωσε. Πηγή: 
ΑΠΕ-ΜΠΕ
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1  Αναμένεται σημαντική αποσυμπίεση του ΕΣΥ
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 9 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

413.54 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αναμένεται σημαντική αποσυμπΐεση του ΕΣΥ

Χθες ανακοινώθηκαν 791 νέα κρούσματα της C0VID-19 και 11 θάνατοι. 0 
αριθμός των νοσηλευόμενων ασθενών σε όλη την επικράτεια είναι 1.700, 
εκ των οποίων 375 είναι διασωληνωμένοι.

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Σημαντική αποσυμπΐεση του ΕΣΥ 
από περιστατικά COVID-19, με 
λιγότερεε από 1.000 νέεε εισα- 
γωγέε και περίπου 60 νέεε διασω- 
ληνώσειε ασθενών την επόμενη 
εβδομάδα, αναμένουν οι ειδικοί 
επιστήμονεε, που κάνουν λόγο 
για σαφή βελτίωση τηε επιδημι- 
ολογικήε κατάστασηε τηε χώραε. 
Σύμφωνα με τα στοιχεία που πα
ρουσίασαν χθεε η καθηγήτρια 
Παιδιατρικήε Λοιμωξιολογίαε του 
ΕΚΠΑ Βάνα Παπαευαγγέλου και 
ο επικού ροε καθηγητήε Επιδη- 
μιολογίαε του ΕΚΠΑ Γκίκαε Μα- 
γιορκίνηε, την τελευταία εβδομά
δα έχουν διαγνωστεί 6.500 νέα 
κρούσματα, εκ των οποίων το 50% 
εντοπίστηκε μέσω των αυτοδια- 
γνωστικών τεστ. Ο μέσοε όροε 
των ημερήσιων κρουσμάτων έπε
σε κάτω από 1.000 και είναι ενδει
κτικό ότι χθεε εντοπίστηκαν 791 
νέα κρούσματα τηε COVID-19.

Χθεε καταγράφηκαν 11 νέοι 
θάνατοι ασθενών. Ο αριθμόε των 
θανάτων παρουσίασε την τελευ
ταία εβδομάδα περαιτέρω μείωση 
κατά 19%. Ο αριθμόε των νοση
λευόμενων ασθενών σε όλη την 
επικράτεια είναι 1.700, εκ των 
οποίων 375 νοσηλεύονται διασω- 
ληνωμένοι. Οπωε μάλιστα ανέφε
ρε η κ. Παπαευαγγέλου, «υπολο
γίζεται στο τέλοε του μήνα, και 
εφόσον παραμείνουμε στα ίδια 
επιδημιολογικά επίπεδα, οι δια- 
σωληνωμένοι ασθενείε στην επι
κράτεια να είναι ίσωε λιγότεροι 
από 200». Υπενθύμισε δε ότι η 
μεγάλη πλειονότητα όσων νο
σηλεύονται είναι ανεμβολίαστοι 
και συγκεκριμένα την προηγού-

Οι προβλέψεις 
των επιστημόνων για 
την επόμενη εβδομάδα 
- Ο αριθμός των θα
νάτων παρουσίασε 
την τελευταία εβδομάδα 
περαιτέρω μείωση 19%.

μενη εβδομάδα το 92% όσων ει- 
σήχθησαν για νοσηλεία και το 
98% όσων κατέληξαν δεν είχαν 
προλάβει να ολοκληρώσουν τον 
εμβολιασμό τουε.

Παρά την καλή εικόνα που επι
κρατεί στη χώρα, ο κίνδυνοε για

μια νέα αύξηση των κρουσμάτων, 
λόγω υπερβολικήε χαλάρωσηε, 
παραμένει. Μάλιστα, όπωε ανέ
φερε χθεε ο υφυπουργόε Πολι- 
τικήε Προστασίαε Νίκοε Χαρδα- 
λιάε, παρατηρείται αύξηση των 
κρουσμάτων στην Κω την τελευ
ταία εβδομάδα, με αποτέλεσμα να 
ανέβει επίπεδο συναγερμού (από 
το 2 στο 3) και να κατατάσσεται 
πλέον στιε «πορτοκαλί» περιοχέε.

Το βραζιλιάνικο σχέλεχοβ
Ο κ. Μαγιορκίνηε, απαντώνταε 

σε ερώτηση για το βραζιλιάνικο 
στέλεχοε, το οποίο εντοπίστη
κε και στη χώρα μαε, σημείωσε 
ότι το χαρακτηριστικό του είναι 
ότι διαφεύγει από την ανοσιακή

απόκριση, γεγονόε που προκαλεί 
ανησυχία. Από την άλλη, φαίνε
ται να είναι λιγότερο μεταδοτικό 
σε σχέση με το βρετανικό στέλε
χοε. Η ταυτοποίηση για πρώτη 
φορά στη χώρα μαε του βραζι- 
λιάνικου στελέχουε ανακοινώθη
κε την Πέμπτη από το Εθνικό Δί
κτυο Γονιδιωματικήε Επιτήρησηε 
του ΕΟΔΥ για τιε μεταλλάξειε του 
SARS-CoV-2. Κατά πληροφορίεε, 
το δείγμα προέρχεται από άτομο 
που ζει στην Αθήνα. Την τελευ
ταία εβδομάδα αναλύθηκαν 1.567 
δείγματα, από τα οποία αναδεί- 
χθηκαν 1.121 δείγματα με στελέ
χη ειδικού ενδιαφέροντοε (1.112 
αφορούν το βρετανικό στέλεχοε, 
πέντε το νοτιοαφρικανικό, δύο το 

I ινδικό και ένα το βραζιλιάνικο), 
| και 345 με στελέχη υπό παρα- 
I κολούθηση, η συντριπτική πλει

ονότητα των οποίων αφορά το 
στέλεχοε Β.1.1.318 (νιγηριανό) 
και το οποίο στη χώρα μαε εντο
πίστηκε αρχικά στην Αθήνα και 
τώρα φαίνεται να «ανταγωνίζε
ται» το βρετανικό σε Ηπειρο και 
Στερεά Ελλάδα.

Εν τω μεταξύ, τέλοε στη συ
ζήτηση για απολύσειε των εργα
ζομένων που δεν έχουν εμβολι
αστεί έβαλε χθεε η κυβερνητική 
εκπρόσωποε Αριστοτελία Πελώ- 
νη, η οποία σε σχετική ερώτηση 
κατά την ενημέρωση των πολι
τικών συντακτών απάντησε ότι 
δεν τίθεται τέτοιο ζήτημα. Το θέ
μα του υποχρεωτικού εμβολια
σμού εξετάζεται για τουε υγειο- 
νομικούε και τουε εργαζομένουε 
σε μονάδεε φροντίδαε ηλικιωμέ
νων και, όπωε είπε, θα ζυγιστεί 
με την «απαιτούμενη κοινωνική 
ευαισθησία».
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1  Covid-19
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 12 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

875.9 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
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Αρπαχτή, αντί μόνιμης 
στήριξης στους «ήρωες»
Αντί να δεσμευτεί ότι θα στηρίξει έμπρακτα τη μεγάλη προσπάθεια
των υγειονομικών, ο υπουργός Υγείας θυμήθηκε, 15 μήνες μετά, να εξαγγείλει
πρόγραμμα ψυχολογικής υποστήριξης με χρηματοδότηση από το ΕΣΠΑ

Του
ΤΑΣΟΥ ΓΙΑΝΝΟΠΟΥΛΟΥ

Ο
λο αυτό το διάστημα της υγει
ονομικής κρίσης, μία στις 
δύο λέξεις όσων υγειονομι
κών μίλησαν κατά καιρούς 
στην ΑΥΓΗ είχε να κάνει με την ψυχική 

και συναισθηματική τους εξάντληση.
Γιατροί, νοσηλευτές/τριες, καθαρι- 

στές/τριες, όλοι οι εργαζόμενοι στα δη
μόσια νοσοκομεία, επιφορτίστηκαν ένα 
βάρος δυσανάλογο των δυνάμεων τους, 
καθώς, εκτός από τη φροντίδα των ασθε
νών, σε συνθήκες πολέμου και μαζικών 
εισαγωγών, έγιναν ουσιαστικά και η οι- 
κογένειά τους, μιας και το επισκεπτήριο 
στις κλινικές Covid δεν επιτρέπεται.

Μεγάλη διεθνής μελέτη έχει δείξει 
πως τουλάχιστον το ένα πέμπτο των 
υγειονομικών σε όλο τον κόσμο έχει 
νιώσει κατάθλιψη, άγχος ή διαταραχή 
μετατραυματικού στρες εξαιτίας των 
ψυχολογικών πιέσεων που έχουν δε
χθεί εν μέσω της πανδημίας.

Τα ποσοστά του «bur nout» -μάθα
με να το παπαγαλίζουμε όλοι εμείς οι 
«απ’ έξω» χωρίς να συνειδητοποιούμε 
τις επιπτώσεις του- ξεπερνούν το 40% 
σε συγκεκριμένες ειδικότητες, όπως 
είναι οι εργαζόμενοι στις ΜΕΘ και οι 
εντατικολόγοι.

Εξαπάτηση, 15 μήνες μετά
Έπειτα από 15 ολόκληρους μήνες ο 

υπουργός Υγείας υποσχέθηκε (9.6.21) 
στους «σύγχρονους ήρωες της χώρας» 
πρόγραμμα ύψους 7,5 εκατ. ευρώ, «που 
καλύπτεται εξ ολοκλήρου από το 
ΕΣΠΑ», με στόχο: «Την καταγραφή των 
υγειονομικών που έχουν υποστεί τις συ
νέπειες της πανδημίας, την κατηγοριο- 
ποίησή τους ανάλογα με τα επίπεδα του 
στρες που έχουν υποστεί και την ανάπτυ
ξη προτύπων βιωματικών προγραμμά
των που θα απευθύνονται σε αυτούς, 
αλλά και στους φορείς όπου εργάζονται».

Εν ολίγοις, αντί να αξιοποιηθούν οι δη
μόσιες δομές (και οι ψυχολόγοι των νο
σοκομείων), θα κατευθυνθούν εκατομ
μύρια ευρώ σε φορείς που θα κάνουν τις 
σχετικές καταγραφές και μελέτες. Αυτό 
προκύπτει από τις δηλώσεις Κικίλια.

Κάτι ανάλογο εξαγγέλθηκε και πρό
σφατα για τη «επιβράβευση» των εργα
ζόμενων του ΕΚΑΒ, όταν δηλαδή η κυ
βέρνηση «βάφτισε» υγειονομικό επίδομα 
την αποζημίωση για συμμετοχή σε πρό
γραμμα εκπαίδευσης που είχε σχεδιαστεί 
πριν από την πανδημία και από το οποίο 
θα επωφεληθούν Κέντρα Επαγγελματι
κής Κατάρτισης (ΑΥΓΗ, 18.5.21).

Πυροτέχνημα αντί 
για μόνιμη στήριξη

Αυτό που δεν υποσχέθηκε, βέβαια, ο

Β. Κικίλιας είμαι μία μόνιμου χαρακτή
ρα παρέμβαση, χωρίς την εμπλοκή 
ιδιωτών, ώστε να καταπολεμηθεί η ερ
γασιακή εξουθένωση των υγειονομι
κών. Αλλά και η διαρκής συνθήκη επι
σφάλειας των επικουρικών και των 
συμβασιούχων.

Και πώς να το υποσχεθεί όταν τα αι
τήματα για προσλήψεις προσωπικού 
(ώστε οι υγειονομικοί να μην βρίσκο
νται νυχθημερόν στα νοσοκομεία, να 
μην υπάρχουν μόνο δύο νοσηλευ- 
τές/τριες για 40 ασθενείς, χωρίς άδειες 
και ρεπό) και ένταξη στα βαρέα και αν
θυγιεινά επαγγέλματα έχουν παραπεμ- 
φθεί στις ελληνικές καλένδες;

Ο ίδιος ο πρωθυπουργός έκλεισε 
πρόσφατα κάθε συζήτηση για ουσιαστι
κή ενίσχυση του ΕΣΥ και του δημόσιου 
χαρακτήρα του (ΑΥΓΗ, 6.6.21).

Οι εργαζόμενοι στα δημόσια νοσοκο
μεία είναι δεδομένο ότι χρειάζονται ομά
δες και προγράμματα αποφόρτισης για 
να προστατευτούν από το «bum out».

Όπως, όμως, τόνισε και η ΠΟΕ- 
ΔΗΝ (10.6), η εξαγγελία Κικίλια δεν 
έχει στόχο την ουσιαστική βοήθεια 
ούτε την έμπρακτη στήριξη των υγειο
νομικών (για αύξηση των μισθών ούτε 
λόγος!), αλλά αποτελεί ντουφεκιά στον 
αέρα για την ενίσχυση των ιδιωτών 
που θα εμπλακούν στο συγκεκριμένο 
πρόγραμμα.

Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο

Ψήφισμα για την άρση 
πατέντας στα εμβόλια
«ΝΙΚΗ» ΤΗΣ ΠΡΟΤΑΣΗΣ της ευρωομάδας 
ίου ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συμμαχία στο 
Ευρωκοινοβούλιο χαρακτηρίζουν οι 
ευρωβουλευτές του την έγκριση από την 
Ολομέλεια με συντριπτική πλειοψηφίατου 
ψηφίσματος για την άρση των δικαιωμάτων 
ευρεσιτεχνίας που θα ενισχύσει την παγκόσμια 
πρόσβαση σε οικονομικά προσιτά εμβόλια κατά 
της νόσου Covid-19.

Ειδικότερα, στο ψήφισμα που εγκρίθηκε με 
ψήφους 355 υπέρ, 263 κατά και 71 αποχές, το 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο πρότεινετην Πέμπτη, 
με μια ιστορική απόφαση, να αρχίσουν οι 
διαπραγματεύσεις για την αναστολή της 
συμφωνίας TRIPS του Παγκόσμιου 
Οργανισμού Εμπορίου (ΠΟΕ) σχετικά με τα 
διπλώματα ευρεσιτεχνίας. Με τον τρόπο αυτόν 
δημιουργείται ένα σημαντικό μέσο για την 
παροχή εμβολίων σε οικονομίες χαμηλού 
εισοδήματος.

Η σταθερή θέση των ευρωβουλευτών του 
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συμμαχία και της 
Ευρωομάδας της Αριστερός για άρση του 
καθεστώτος της πατέντας και διάθεση των 
εμβολίων σε όλους βρήκε υποστηρικτές τις 
ομάδες των Σοσιαλιστών και των Πρασίνων, με 
αποτέλεσμα να «παρασύρει» και τους 
ευρωβουλευτές της Νέας Δημοκρατίας, παρότι 
πολλοί ευρωβουλευτές του Ευρωπαϊκού 
Λαϊκού Κόμματος καταψήφισαν την κατά 
πλειοψηφία απόφαση του Ευρωπαϊκού 
Κοινοβουλίου για άρση των πατεντών.

Υπενθυμίζεται ότι οι ευρωβουλευτές της Νέας 
Δημοκρατίας καταψήφισαν τη σχετική 
τροπολογία σε φάκελο που αφορούσε το AIDS, 
αλλά φαίνεται πως άλλαξαν θέση μετά την 
κριτική που τους ασκήθηκε.

Η πρόταση αυτή της Αριστερός και της 
ευρωομάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική 
Συμμαχία ανοίγει τον δρόμο για να αποκτήσει 
ανοσία η πλειονότητα του παγκόσμιου 
πληθυσμού, καθώς οι ευρωβουλευτές 
συνολικά απευθύνουν έκκληση προς στις ΗΠΑ 
και το Ηνωμένο Βασίλειο να καταργήσουν την 
απαγόρευση εξαγωγών εμβολίων και πρώτων 
υλών.

Χριστίνα Βασιλάκη
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1  ΜΕΘ: Τελικά και οι επτά ήταν υπέροχες;
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 13 Ημερομηνία

έκδοσης:
12-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

898.29 cm² Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γν
ώ

με
ς

Του
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗ

ΤΖΑΝΕΤΗ*

* Ο Παναγιώτης 
Τξανετής είναι 

γιατρός, πρώην 
πρόεδρος του 

ΕΚΑΒ

ΜΕΘ: Τελικά και οι επτά ήταν υπέροχες;

Ο
Ανδρέας Παπανδρέου 
έκανε αντιπολίτευση 
στον Μητσοτάκη τον 
πρεσβύτερο μπαινοβγαί- 
νοντας ως ασθενής στις Μονάδες 
Εντατικής Θεραπείας, με Ειδικά 

Δικαστήρια εις βάρος του και με 
πολλές άλλες δυσάρεστες λεπτομέ
ρειες στα προσωπικά και τα 
κομματικά του δεδομένα. Έφερε 
όμως αποτέλεσμα, αν και δεν ήταν 
πια σε θέση νατό αξιοποιήσει 
προσωπικά και έμεινε η επιτυχία του 
παρακαταθήκη στους επιγόνους. 
Εκείνοι οι επίγονοι «έβλαπταν τη 
Συρία εξίσου», όπως θα έλεγε ο 
Αλεξανδρινός ή, πιο απλά, αποδεί
χτηκαν αχαΐρευτοι, όπως θα έλεγε ο 
απλός άνθρωπος. Ωστόσο η Δεξιά, 
ακόμη κι έτσι, βρέθηκε στο καναβά
τσο για διψήφιο αριθμό ετών.
Θ υ μ ή θ η κα γεγο νότα τρ ι άντα 
χρόνων πίσω για να μην καταφύγω 
στην μπανάλ σύγκριση του τι 
πολιτικές συνέπειες θα είχαν οι 
πρόσφατες αποκαλύψεις για την 
πανδημία αν τυχόν κυβερνούσε ο 
ΣΥΡΙΖΑ και αντιπολιτευόταν ο Κ. 
Μητσοτάκης.

Κάτι συμβαίνει με τα στοιχεία
Πρόσφατα είδαν το φως της 
δημοσιότητας τρομακτικά στοιχεία 
για τη θνητότητα στις ΜΕΘ.
Πρόκειται για το «θαύμα» του 
Μωυσέως, που έκανε τάχα σε έξι 
μήνες για το ΕΣΥ όσα δεν κάνανε οι 
«άλλοι» σε τριάντα χρόνια... Δεν 
ξέρω αν ο Σ. Τσιόδρας εζήλωσε δόξα 
Κάμινγκς και ενημέρωσε για 
υπερδιπλάσια θνητότητα στις 
ελληνικές ΜΕΘ απ’ ό,τι έχουν οι 
ευρωπαϊκές, και κυρίως διπλάσια 
της αναφερομένης από την 
καθηγήτρια Κοτανίδου κατά τις 
επίσημες ενημερώσεις του 
υπουργείου. Ψεύδετο άραγε η 
επιστήμων;

Ακόμη δεν είναι σαφές το τι ακριβώς 
κρύβεται πίσω απάτην 
αναφερόμενη ως τουλάχιστον 59% 
θνητότητα, γιατί οι υπόλοιποι 41% 
δεν αναφέρονται ως επιβιώσαντες, 
αλλά απλώς ως εξελθόντες από τις 
ΜΕΘ! Φαίνεται ότι ο ΕΟΔΥ μετά 
έχασε τα ίχνη τους και δεν ξέρει αν 
τελικά πήραν εξιτήριο ή 
«ξανάμπλεξαν σε παλιοϊστορίες». 
Ίσως πάλι να μας δίνει ο ΕΟΔΥ τις 
δυσάρεστες ειδήσεις λίγο-λίγο - για 
το καλό μας
(https://www.avgi.gr/koinonia/3883

57_ufesi-tis-pandimias-kai-
toyrismos).

Το χειρότερο πίσω από τους 
αριθμούς αυτούς είναι η βεβαιότητα 
ότι υπάρχουν ΜΕΘ δύο ταχυτήτων.
Η VIΡ ΜΕΘ του «Ευαγγελισμού», 
που εξειδικεύεται σε 
αρχιεπισκόπους, υπουργούς, 
βουλευτές, δημοσιογράφους κ.ο.κ., 
έχει πράγματι θνητότητα συγκρίσιμη 
με τα διεθνή στάνταρ. Θρυλείται ότι 
διαθέτει και θεραπευτικές 
δυνατότητες μη διαθέσιμες αλλού. 
Ικανοποιητική επίδοση αναφέρεται 
και για άλλες ΜΕΘ στις μεγάλες 
πόλεις. Οπότε, η υπερβάλλουσα 
θνητότητα δεν μπορούσε παρά να 
είναι προϊόν σοβαρών ανισοτήτων. 
Το υποπτευόμαστε τώρα, ενώ ο 
ΕΟΔΥ το ξέρει από καιρό και δεν 
δίνει στη Βουλή τα στοιχεία ανά 
Περιφερειακή Ενότητα αν και 
ζητούνται από τον Νοέμβριο. 
Προφανώς όταν χαρακτήριζαν 
πολιτικές ύαινες όσους ζητούσαν 
τότε ενημέρωση, γνώριζαν... 
(https://www.protothema.gr/politics 
/article/1072640/kodozamanis-o- 
suriza-perimenei-os-politiki-uaina- 
na-stravosei-i-pandimia/).

ΜΕΘ με θνητότητα 100%
Αγρίνιο, Πύργος, Κέρκυρα, Έδεσσα, 
Κόρινθος, Σέρρες δημοσιεύτηκαν 
ήδη στον Τύπο ως περιπτώσεις 
νοσοκομείων με θνητότητα στις 
ΜΕΘ Covid που πλησιάζει ή φθάνει 
το 100%. Παρόμοιες καταγγελίες 
είχε κάνει παλιότεραγιατη ΜΕΘ του 
Νοσοκομείου Κιλκίς ο τέως 
υφυπουργός Υγείας Κ. Κιλτίδης 
(ΝΑ). Η δημοσιογραφική έρευνα και 
η αποκοτιά συγκεκριμένων 
υγειονομικών έφερε στην επιφάνεια 
τα «νέα». Νέα ήταν για τους 
πολλούς, δεδομένου ότι στους 
λίγους ήταν γνωστά προ πολλού. 
Όσοι έπαιρναν τις αποφάσεις για το 
ποιος θα μείνει σ’ αυτές τις Μονάδες 
και το ποιος θα φύγει ή ακόμη το 
ποιος θα μεταφερθεί σ’ αυτές από 
μακριά(!) νομιμοποιούνταν άραγε να 
κρατάνε τα στοιχεία κρυφά; Οι 
οικογένειες όσων είχαν αυτή την 
«τύχη» να βρεθεί κλίνη σ’ αυτές τις 
ΜΕΘ δεν δικαιούνταν να γνωρίζουν;

Η κυβέρνηση έκρινε ότι σε ένα 
νοσοκομείο από αυτά (Αγρίνιο) 
αντικειμενικά υπεύθυνος ήταν ο 
διοικητής ως επικεφαλής. Κρίνοντας

με ίσο τρόπο ίσες περιπτώσεις, θα 
περίμενε κανείς ότι η στοιχειώδης 
έννοια δικαιοσύνης θα οδηγούσε 
στην αποπομπή και των υπόλοιπων 
διοικητών, καθώς και των 
εμπλεκόμενων διοικητών ΥΠΕ. 
Βέβαια, σ’ αυτή τη διακυβέρνηση 
δεν έχει καμιά δουλειά ο 
Αριστοτέλης, μια Αριστοτελία μόνο, 
και πολύ της είναι.

Μιλώντας για εκατοντάδες 
ανθρώπους που κατέληξαν σ’ αυτές 
τις ΜΕΘ μιλάμε και για εκατοντάδες 
οικογένειες που προσπαθούν να 
διαχειριστούν το πένθος τους και 
μαθαίνουν εκ των υστέρων ότι ο 
άνθρωπός τους έδινε μια μάχη 
καταδικασμένη εξαρχής. Ούτε 
απέναντι σ’ αυτούς οφείλεται κάποια 
εξήγηση;

Η είδηση που εξαφανίστηκε
Στην ειδησεογραφίατων ημερών η 
είδηση εξαφανίστηκε για λόγους 
γνωστούς. Σ’ αυτούς τους νομούς η 
αντιπολίτευση διαθέτει πολυπληθή 
κοινοβουλευτική εκπροσώπηση, 
αλλά οι πλείστοι των βουλευτών της 
σιώπησαν μπροστά στο ακανθώδες 
ζήτημα. Σε μια τηλεοπτική εκπομπή 
ένας εκ των βουλευτών αυτών 
αντιμετώπιζε με άνεση στην 
αντιπαράθεση για το εργασιακό 
νομοσχέδιο μια ευρωβουλευτή της 
Ν.Δ. Στο τέλος εκείνη του είπε ότι 
επειδή τα πράγματα πάνε πολύ καλά 
στην πανδημία, τεχνηέντως 
προσπαθεί η αντιπολίτευση να 
αλλάξει την ατζέντα. Ο βουλευτής, 
που την προηγουμένη είχε μάθει την 
κακή τύχη όλων των

νοσηλευόμενων συμπατριωτών του 
στη ΜΕΘ, το κατάπιε!

Πληροφορήθηκα και για μια 
εκδήλωση που έγινε από τον 
ΣΥΡΙΖΑ για τις ανισότητες στην 
πανδημία. Υπάρχει σήμερα πιο 
επίκαιρη ανισότητα από το να είσαι 
Κερκυραίος, Αγρινιώτης, Πυργιώτης, 
Σερραίος κ.ο.κ.; Οι ανισότητες των 
λαών που δεν έχουν ακόμη εμβόλια 
είναι μεν μεγαλύτερες, αλλά και 
πολιτικά ανώδυνες.

Τέλος, παρακολουθώντας τον 
διαγκωνισμό πρυτάνεως ΑΠΘ και 
αστυνομικών για την τήρηση της 
τάξης στο πανεπιστήμιο, θυμήθηκα 
ότι πρόκειται για τον κτηνίατρο που 
μεταμφιέστηκε σε παθολόγο 
προκειμένου να εμβολιαστεί εκτός 
σειράς τον Γενάρη. Ότι υποδύεται

ανερυθρίαστα ακόμη το δημόσιο 
πρόσωπο αυτός ο ακροδεξιάς 
αποτελεί ευθύνη και όσων δεν 
ανέδειξαν το σκάνδαλο της κλοπής 
στη σειρά εμβολιασμού. Αν τον είχε 
καλέσει ο εισαγγελέας, δεν θα είχε 
χρόνο για τηλεμφανίσεις.

Οι αντιδράσεις ταμπού φαίνεται πως 
κυριάρχησαν σε ένα θέμα με τόσες 
συγκλονιστικές πολιτικές, 
επιστημονικές, ηθικές και νομικές 
πλευρές. Μεταξύ άλλων, υπήρξε 
σαφές το υπονοούμενο και προς 
όσους κατήγγειλαν, αποκάλυψαν, 
δημοσιοποίησαν κ.λπ.Δεν 
ενδιαφερόμαστε για τέτοια 
αντιπολίτευση...Όπως λένε και στην 
Κρήτη, ας το «κατουμώσουμε» 
λοιπόν όλοι μαζί, εχθροί και φίλοι 
του ΕΣΥ.
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Μια σελίδα ανοιχτή σε απόψεις εΛεύθερο βπροφ

Ν
α, λοιπόν, που το αλήστου 
μνήμης εκείνο «Απριλιανό» 
σλόγκαν «Αποφασίζομεν 
και διατάσσομεν», ξαναήρθε στην 

επικαιρότητα για άλλους λόγους. 
Δεν παύει όμως να αποτελεί υπο
χρεωτική εντολή. Αναφερόμαστε 
στην κυβερνητική απόφαση για 
υποχρεωτικό εμβολιασμό προς 
άπαντες. Το ζήτημα έχει δύο 
όψεις. Η πρώτη αφορά τη συγκε
κριμένη αιτία του εμβολιασμού. 
Η δεύτερη πάει πολύ πιο μακριά. 
Στοχεύει στο να συνηθίσουν οι 
πολίτες πως είναι δυνατόν να 
υπάρξουν προσεχώς και άλλα 
«μέτρα», τα οποία θα μας καλούν 
οι «άρχοντες» να τα αποδεχόμα
στε χωρίς συζήτηση, με κάποια 
πρόφαση πάντα, που δήθεν θα 
αφορά «το καλό μας»...

ΤΟ ΓΕΓΟΝΟΣ ότι μια τέτοια 
διαταγή για καθολικό εμβολια
σμό -χωρίς αντιρρήσεις- πλήτ
τει θανάσιμα το Σύνταγμα, τη 
Δημοκρατία, τα δικαιώματα του 
Ανθρώπου και του Πολίτου και το 
δικαίωμα να αποφασίζει κανείς 
ελεύθερα για τον εαυτό του, δεν 
φαίνεται να απασχολεί την κυ
βέρνηση της Νέας Δημοκρατίας, 
ενώ τα κόμματα της αντιπολίτευ
σης τηρούν σιγή. Δεν απορρίπτει 
κανείς εκ προοιμίου το θέμα του 
εμβολιασμού. Εάν έλεγαν οι ιθύ
νοντες να εμβολιαστούμε, αλλά 
εξαιρούσαν κάποιους που μπορεί 
να έχουν παθήσεις οι οποίες να 
μην δέχονται απερίσκεπτους 
εμβολιασμούς, τότε θα ήσαν 
πειστικοί. Τη στιγμή όμως που 
έχουν εμφανιστεί τόσες παρενέρ
γειες με θρομβώσεις, εγκεφαλικά 
και θανάτους, και οι «ειδήμονες» 
αδιαφορούν και καλούν τους πά- 
ντες -κυρίως αυτούς που έχουν 
λόγους να διστάζουν- να παίξουν 
τη ζωή τους κορώνα-γράμματα, 
τότε το πράγμα διαφέρει.
Αυτό μας θυμίζει τα λόγια του 
Λένιν όταν σε κάποια στιγμή 
απογοήτευσης στο ξεκίνημα της 
επανάστασης, είχε πει: «Οι γέ
ροι θα πεθάνουν, και οι νέοι θα 
συνθηκολογήσουν»... Εάν σ’ αυτό 
ελπίζουν σήμερα οι κρατούντες, 
θα απογοητευτούν. Το νέο ύφος 
και ήθος της εξουσίας, έχει γίνει 
αντιληπτό.
Η Πρόεδρος της Δημοκρατίας κυ
ρία Σακελλαροπούλου θέλησε να 
εκδηλώσει το ενδιαφέρον της για 
το σύνολον, λέγοντας ότι: «Δεν 
έχουν συνταγματικό δικαίωμα, 
αυτοί που αρνούνται τον εμβολι
ασμό, να θέτουν τις ζωές άλλων 
σε κίνδυνο...» Θα μας επιτρέψει 
η κυρία Πρόεδρος να ρωτήσουμε:

Αυτή η «ιατρική πολιτική» που λανσάρεται με υποχρεωτικούε «κανόνεε», έρχεται σαν 
συνέχεια ins γερμανοευρωπαϊκήε οικονομικήε πολιτικήε, που επιβάλλεται χωρίε δι
καίωμα αντιρρήσεων

Τα... «υποχρεωτικά»
I Γράφει ο Γιώργοε Α. Λεονταρίχηε

Έχει συνταγματικό δικαίωμα η 
κυβέρνηση να θέτει σε κίνδυνο 
τις ζωές ανθρώπων, οι οποίοι 
εάν εμβολιαστούν μπορεί να 
έχουν μοιραίες συνέπειες; Ένα 
τέτοιο πρόβλημα το μετατρέψα
με σε «ρουλέτα»; Όσοι ζήσουν 
κι όσοι πεθάνουν; Ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης ισχυρίσθηκε ότι: 
«Ο υποχρεωτικός εμβολιασμός 
αποτελεί ισχυρή γέφυρα προς 
τη μετά-covid εποχή...» Μήπως 
όμως σε κάποιες περιπτώσεις, ο 
εμβολιασμός αποτελεί γέφυρα για 
να... περάσει κανείς «απέναντι» 
στον άλλο κόσμο; Η δήλωση του 
πρωθυπουργού ότι θα υπάρξει 
«επιχείρηση πειθούς καχυπό- 
πτων», μας φέρνει στη μνήμη 
άλλες εποχές, όταν εφηρμόζο- 
ντο «επιχειρήσεις πειθούς» σε 
«αναμορφωτήρια» που πήραν 
την ονομασία «Νέος Παρθενών».

Η ΚΥΒΕΡΝΗΣΗ δείχνει σαν να 
επείγεται να δώσει κάπου εξε
τάσεις για κάλυψη του ποσοστού 
εμβολιασμένων στο ιοο%. Το 
γνωστό έργο του'Οργουελ έγινε 
πραγματικότητα. Στη «Φάρμα» 
παρουσιάζει τους καταπιεσμέ
νους ανθρώπους κάθε Κυριακή να 
λαβαίνουν οδηγίες από τα «αφε

ντικά» για όλη την εβδομάδα. 
Αλλά απαγορεύονταν συζητήσεις. 
Ούτε κριτική, ούτε αυτοκριτική. 
Εδώ θέλουν να μας πείσουν ότι 
δήθεν είμαστε ελεύθεροι να πά
ρουμε τις αποφάσεις μας. 
Αλλά, όπως έλεγε ο Πλάτων, «κα
νείς δεν είναι πιο υποδουλωμένος 
από εκείνους που εσφαλμένα πι
στεύουν πως είναι ελεύθεροι...». 
Αυτή η «ιατρική πολιτική» που 
λανσάρεται με υποχρεωτικούς 
«κανόνες», έρχεται σαν συνέχεια 
της γερμανοευρωπαϊκής οικονο
μικής πολιτικής, που επιβάλλεται 
χωρίς δικαίωμα αντιρρήσεων. Ο 
Βίκτωρ Σερζ, δημοσιογράφος- 
συγγραφέας, κάποτε αναρχικός, 
αγωνιστής στον Ισπανικό Εμφύ
λιο, στενός φίλος και συνεργάτης 
τουΤρότσκι, έλεγε σε ανύποπτο 
χρόνο «προφητικά»: «Πόσοι από 
εμάς ξέρουν τι είναι Ευρώπη;» 
Το ερώτημα παραμένει καίριο 
και αναπάντητο. Διότι μέσα στο 
Ιερατείο των Βρυξελλών, κρύβο
νται οι εκπρόσωποι του μεγάλου 
τραπεζικού κατεστημένου, που 
επιβάλλουν τα οικονομικά μέ
τρα για φτωχοποίηση των λαών, 
διά της βίας, χωρίς αντιρρήσεις, 
όπως επιβάλλονται τώρα και τα 
εμβόλια.

Η ΑΓΑΠΗΜΕΝΗ Ρόζα Λούξε- 
μπουργκ, δεν σταμάτησε να θέτει 
το δίλημμα όλων των εποχών: 
«Σοσιαλισμός, ή πτώση στη βαρ
βαρότητα;» Στη σημερινή επο
χή, συνέβη το δεύτερο. Η Ρόζα 
εξηγούσε την ουσία του σοσιαλι
σμού: «Η ουσία της σοσιαλιστικής 
κοινωνίας βρίσκεται σε τούτο: 
Ότι η μεγάλη εργαζόμενη μάζα 
αρχίζει να ζει μ’ όλο της το είναι, 
όλη την ενεργό πολιτική και οι
κονομική ζωή, που τη διευθύνει 
με τον αυτοκαθορισμό της, τον 
διαρκώς όλο πιο συνειδητό και 
πιο ελεύθερο...». Αυτό ακριβώς 
καταργήθηκε τώρα. Τίποτε δεν 
διευθύνει η εργαζόμενη μάζα. 
Δεν υφίσταται αυτοκαθορισμός. 
Γίνεται ό,τι θέλουν οι ξένοι και 
εγχώριοι υπηρέτες της δικτατο
ρίας των ξένων τραπεζιτών. 
Και στο συγκεκριμένο θέμα του 
εμβολιασμού, απαγορεύεται η 
ελεύθερη γνώμη. Οι τηλεοπτικοί 
προπαγανδιστές, το λένε ωμά: 
Επιτρέπεται μόνο η ταύτιση 
με την κυβερνητική άποψη! Το 
κράτος δεν είναι ουδέτερο όταν 
έρχονται απ’ έξω εντολές. Υπερ
θεματίζει. Όσοι έχουν θητεύσει 
στην παλαιά Αριστερά, αυτό το 
γνωρίζουν καλά. Αναθέτει το

Κράτος στους προπαγανδιστές 
να χειραγωγούν και να διαμορ
φώνουν συνειδήσεις. Απλό πα
ράδειγμα: θα μπορούσε ποτέ 
να προβληθεί, σε κυβερνητικό 
τηλεοπτικό δίκτυο, εκπομπή που 
να καταφέρεται κατά της σάπιας 
γερμανοευρωπαϊκής ένωσης, ή 
να διατυπωθούν αντιρρήσεις για 
τον υποχρεωτικό εμβολιασμό; 
Όχι βέβαια... Για να πετύχει τους 
υποχρεωτικούς εμβολιασμούς η 
κυβέρνηση καλλιεργεί τον φόβο, 
για να φθάσει τον στόχο της. Ο 
Σοσιαλιστής Εργατικός ηγέτης 
της Βρετανίας, Ανιούριν Μπέ- 
βαν, επεσήμαινε: «Ο φόβος είναι 
κακός σύμβουλος, σύντροφός του 
είναι το μίσος και το μίσος γεν
νάει την ωμότητα και θρέφει την 
αδιαλλαξία...» Αυτά όλα, τώρα 
περισσότερο παρά ποτέ άλλοτε, 
μπορούν να υλοποιηθούν. Εκεί 
μας οδηγούν.

ΑΠΟ ΜΙΑ τέτοια απελπιστική 
κατάσταση, λείπουν τα συνθήμα
τα της Αριστερός, η οποία έχασε 
το τρένο στην απότομη στροφή 
της Ιστορίας.
Σε μια μπροσούρα του 1917, ο 

Λένιν έγραφε: «Όταν η Ιστορία 
κάνει μια απότομη στροφή, 
συμβαίνει συχνά, ακόμα και 
πρωτοπόρα κόμματα, να μην 
μπορούν να προσαρμοστούν. 
Επαναλαμβάνουν συνθήματα, 
που χθες ήταν σωστά, μα σήμερα 
έχουν χάσει το νόημά τους τόσο 
“ξαφνικά” όσο ξαφνική ήταν η 
απότομη στροφή της Ιστορίας...». 
Η απότομη στροφή της Ιστορίας, 
πέταξε έξω από το βαγόνι της 
αυτούς που δεν κατάλαβαν ότι 
η Αριστερά χρειάζεται καινούρ
γιους ηγέτες και νέα συνθημα
τολογία προσαρμοσμένη στις 
σημερινές ανάγκες. Γιατί μόνο 
έτσι θα αντιμετωπιστούν αυτοί 
που φορούν μάσκες, όχι για τον 
κορωνοϊό, αλλά για να κρύβουν 
τις πραγματικές τους προθέσεις. 
Θυμάμαι τον Ασημάκη Γιαλαμά, 
από τα ιδρυτικά στελέχη της ΕΔΑ, 
παλιό ευθυμογράφο και θεατρικό 
συγγραφέα, που βρεθήκαμε μαζί 
στα ίδια δημοσιογραφικά τραπέ
ζια, σε αγωνιστικές εποχές. Είχε 
γράψει έναν σατυρικό στίχο, γι’ 
αυτούς ακριβώς που κρύβονταν 
κάτω από τις μάσκες. Τον παρα
θέτω εδώ, γιατί αποδεικνύεται 
εξαιρετικά επίκαιρος:
«Κάτω από τη μάσκα που φοράτε, 
Αφέντες και Ιησουΐται, εσείς που 
λέτε, πως την χώρα αγαπάτε δ ι- 
ακαώς,
Βγάλτε αυτή τη μάσκα τώρα, γιατί 
σας γνώρισε ο λαός!»...
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Πιο κοντά
εμβοϋιασ
I «ΚΛΕΙΔΩΣΑΝ»
οι αηοφάσειε για 
tous υγειονομικούε. 
Ανοίγει η συζήτηση 
για εργαζομένουε 
σε εστίαση, τουρισμό 
και εκπαίδευση

► ΕΣΩΤΕΡΙΚΕΣ μετακινήσει 
και υποχρεωτικέ5 άδειεε 
για wus αρνητέε των εμβολίων είναι ανάμεσα 
στα μέτρα που Βρίσκονται υπό εξέταση
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,_ ΣΥΝΑΓΕΡΜΟΙ
γιηιουκορωνοϊό

Του ΓΙΩΡΓΟΥ ΣΙΑΔΗΜΑ

g.siadimas@realnews.gr

Ο
 υποχρεωτικός εμβολιασμός συγκεκρι
μένων επαγγελματικών ομάδων, αρχής 
γενομένης από τους υγειονομικούς και 
τους υπαλλήλους σε μονάδες φροντίδας ηλικι

ωμένων, δημιουργεί νέα δεδομένα για τους ερ
γαζομένους που θα κληθούν να εμβολιαστούν.

Τυχόν άρνησή τους θα επιφέρει μια σειρά 
από συνέπειες που δεν θα έχουν εκδικητικό 
χαρακτήρα, όπως υποστηρίζουν κυβερνητι
κές πηγές. Απεναντίας, με αυτή την κίνηση θα

Επικράτειας Γιώργος Γεραπετρίτης. Αλλωστε, ο στενός συνεργάτης του πρω
θυπουργού είναι καθηγητής του Συνταγματικού Δικαίου και γνωρίζει άριστα 
το συνταγματικό πλαίσιο αλλά και τις προϋποθέσεις που ορίζει το Σύνταγμα για 
τις όποιες ρυθμίσεις απαιτηθούν.

Σύμφωνα με πληροφορίες, τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό τομέα 
δεν θα προβλέπονται απολύσεις αλλά θα υπάρχει ένα πλέγμα που θα θέτει προ
σκόμματα σε όσους δεν εμβολιάζονται.

Οσον αφορά τον δημόσιο τομέα, οι προτάσεις για την ώρα περιλαμβάνουν 
τα εξής:
Ο Εσωτερική μετακίνηση όσων δεν εμβολιαστούν σε θέσεις όπου δεν θα έρ
χονται σε επαφή με τους πολίτες.
Ο Μπορεί να υπάρχει πρόβλεψη για τη μη περαιτέρω εξέλιξη στο οργανόγραμ
μα για κάποιο εύλογο διάστημα. Δηλαδή να μη δικαιούνται παραπάνω μοριο- 
δότηση για την εργασιακή αναβάθμισή τους.
Ο Επίσης, εξετάζεται, όσο διαρκεί η μάχη με την πανδημία, να δοθεί υποχρε
ωτική άδεια στους αρνητές.

Οσον αφορά το υγειονομικό κομμάτι, εάν υπάρχει σημαντικός αριθμός για
τρών, νοσηλευτών και εργαζομένων που δεν θα κάνουν το εμβόλιο, η κυβέρ
νηση δεν θα αφήσει ανοχύρωτο το Εθνικό Σύστημα Υγείας.

χρειαστεί, θα υπάρξουν και νομοθετικές ρυθ
μίσεις από την πλευρά της κυβέρνησης.

Γρήγορη γραμμή
Οταν ξεκινήσει ο υποχρεωτικός εμβολιασμός 
έχει προβλεφθείνα υπάρχει μια γρήγορη γραμ
μή (fast line) εμβολιασμού για όσους ανήκουν 
στις συγκεκριμένες ομάδες, ώστε να μη χαθεί 
πολύτιμος χρόνος.

Σύμφωνα με τα μέχρι τώρα δεδομένα, ο 
υποχρεωτικός εμβολιασμός θα ξεκινήσει από 
τα τέλη Αυγούστου με αρχές Σεπτεμβρίου. Οι 
κυριότεροι λόγοι είναι τρεις:
Ο Πρώτον, θα πρέπει να έχει ανοίξει η πλατ
φόρμα των ραντεβού για όλες τις ηλικιακές 
ομάδες και παράλληλα να είναι διαθέσιμα 
όλα τα εμβόλια.
Ο Δεύτερον, πρόθεση της κυβέρνησης είναι 
να δοθεί χρόνος σε όσους είναι δύσπιστοι να

Ο
Πιο κοντά

UIlOXpEUKIKOS
cpBoRiaopos

«ΚΗείδωσαν» οι αποφάσεις 
για τους υγειονομικούς. Ανοίγει 

για εργαζομένους 
και εκπαίδευση

προστατευθούν οι συνάδελφοί τους, αλλά και 
οι πολίτες που έρχονται σε επαφή μαζί τους, 
προσθέτουν.

Ηδη στο κυβερνητικό στρατόπεδο γίνεται μια 
πρώτη συζήτηση για το ποια μπορεί να είναι 
τα κίνητρα και, κυρίως, τα αντικίνητρα μέχρι η 
Εθνική Επιτροπή Βιοηθικήςνα καταθέσει τιςτε- 
λικές εισηγήσεις της για το συγκεκριμένο ζήτη
μα. Μάλιστα, όλα δείχνουν πως ο υποχρεωτι
κός εμβολιασμός δεν θα μείνει μόνο στο ιατρι
κό και νοσηλευτικό προσωπικό, αλλά θα ισχύ- 
σει και για άλλες επαγγελματικές τάξεις, όπως 
για τους εργαζομένους στην εστίαση και στον 
τουρισμό, ακόμα και στους εκπαιδευτικούς.

Στόχος είναι να θωρακιστούν απέναντι στον 
κορωνοϊό επαγγελματικές ομάδες που έρχο
νται σε επαφή με πολίτες, αφού το μοναδικό 
όπλο σε αυτή τη φάση είναι ο εμβολιασμός.

Στο υπουργείο Υγείας εξετάζουν τα δεδο
μένα, ενώ κομβικό ρόλο έχει και ο υπουργός

Σύμφωνα με πληροφορίες, η κυβέρνηση εξετάζει το ενδεχόμενο να προ
χωρήσει σε προσλήψεις συμβασιούχων σε τμήματα όπου μπορεί να προ
κόψουν ανάγκες για όσο διάστημα απαιτηθεί.

Στον ιδιωτικό τομέα, οι προτάσεις προβλέ
πουν, μεταξύ άλλων:
Ο Εσωτερική μετακίνηση για όσουςδεν εμβο
λιαστούν. Το κλειδί εδώ, όμως, είναι εάν υπάρ
χει ουσιώδης επιρροή του εργαζομένου. Για 
παράδειγμα, διαφορετικά είναι τα δεδομένα 
για έναν εργαζόμενο σε ένα εστιατόριο και 
διαφορετικά για ένα αποθηκάριο σε ένα σού
περ μάρκετ.
Ο Σε περιπτώσεις που δεν γίνεται διαφορετικά, 
οι εργαζόμενοι που δεν θα εμβολιαστούν σε 
πρώτη φάση μπορεί να υποχρεωθούν σε άδεια 
και σε δεύτερο χρόνο σε άδεια άνευ αποδοχών. 

Τόσο στον δημόσιο όσο και στον ιδιωτικό τομέα θα υπάρξει περαιτέρω 
ενημέρωση για τα οφέλη του εμβολιασμού, ενώ θα δοθεί και χρόνος προ- 
κειμένου να το σκεφτούν καλύτερα οι πιο δύσπιστοι.

Από εκεί και πέρα, μετά τις εισηγήσεις και της Επιτροπής Βιοηθικής, εάν

Εσωτερικά μετακινήσει 
και υποχρεωτικά άδειεε για 
tous αρνητή των εμβολίων 
είναι ανάμεσα στα μέτρα που 
βρίσκονται υπό εξέταση

ζυγίσουν τα υπέρ και τα κατά του εμβολιασμού. 
D Τρίτον, απαιτείται χρόνος προκειμένου να 
ολοκληρωθούν ρυθμίσεις που ίσως χρειαστούν 
για τα κίνητρα και τα αντικίνητρα του υποχρε
ωτικού εμβολιασμού.

Πλέον στο κυβερνητικό στρατόπεδο, μαζί 
με τα προνόμια ή καλύτερα τις ευκολίες που 
θα προβλεφθούν για όσους εμβολιάζονται, οι 
οποίες έχουν να κάνουν με την καθημερινότη
τα, εξετάζουν βήμα-βήμα και τον σχεδίασμά 
για τον υποχρεωτικό εμβολιασμό.

Να σημειωθεί ότι το φθινόπωρο θα υπάρχει 
μεγαλύτερη κινητικότητα στους κλειστούς χώ
ρους ενώ κανείς δεν μπορεί να αποκλείσει και 
ένα τέταρτο κύμα κορωνοϊού, όσο σύντομο και 
αν θα είναι, σύμφωνα με τους ειδικούς. Οπως 
είναι φυσικό, η αντιμετώπισή του θα είναι τε
λείως διαφορετική εάν έχει χτιστεί ένα μεγά
λο τείχος ανοσίας, αλλά κυρίως εάν έχουν εμ
βολιαστεί όσοι έρχονται σε επαφή με πολίτες.
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1  Υποκρισία και στοχοποίηση ενός αβοήθητου
νοσοκομείου

Πηγή: ΠΡΙΝ Σελ.: 1,17 Ημερομηνία
έκδοσης:

13-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

440.69 cm² Κυκλοφορία: 620

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κυβερνητικό 
έγκλημα στο 
νοσοκομείο 
Αγρίνιου
> σελ. 17

ΑΓΡΙΝΙΟ Στέλιος Μερμίγκης*

Υποκρισία και στοχοποίηση 
ενός αβοήθητου νοσοκομείου
► Προσπάθεια συγκάλυψης ίων τεράστιων κυβερνητικών ευθυνών

Τ
ο Γενικό Νοσοκομείο (ΓΝ) 
Αγρίνιου ορίστηκε ως ανα
φοράς για τη νόσο Covid 
στα τέλη Αυγούστου 2020. 
Μέχρι τότε, εκτός όλων 
των άλλων, δεν διέθετε καν μοριακό 
αναλυτή και έτσι στο επιδημικό κύμα 

του Νοεμβρίου οι απαντήσεις για τους 
ασθενείς μας έφταναν με καθυστέρη
ση έως και πέντε μέρες, με ό,τι αυτό 
συνεπάγεται για την ασφάλεια όλων 
μας. Στις αρχές του έτους, η μοναδική 
κλινική ΜΕΘ του νομού, με τις πέντε 
κλίνες της, ορίστηκε ως αποκλειστική 
ΜΕΘ-Covid και οι λοιπές λειτουργίες 
του νοσοκομείου ανέστειλαν τη λει
τουργία τους, μετατρέποντάς το σε

μονοθεματικό. Έτσι φτάσαμε πριν 
από ένα μήνα να έχουμε διασωληνω- 
μένο ασθενή από άλλη αιτία σε απλή 
κλίνη για τέσσερις μέρες. Από τον 
Ιανουάριο, όμως, που άρχισαν οι εμ
βολιασμοί, το νοσοκομείο μας πάλι 
κλήθηκε να «βγάλει τα κάστανα από 
τη φωτιά».

Σήμερα εξυπηρετούνται 500 άτο
μα ημερησίως από τις επτά εμβολια- 
στικές γραμμές του, μετατρέποντάς 
το σε ένα τεράστιο εμβολιαστικό κέ
ντρο και αποκαλύπτοντας ταυτόχρο
να όλη τη γύμνια της πρωτοβάθμιας 
περίθαλψης.

Όλο αυτό το διάστημα, την οργά
νωση της κλινικής Covid την ανέλαβε

με εξαιρετική επιτυχία ένας συμβασι- 
ούχος παθολόγος που, ενώ η σύμβασή 
του έχει λήξει και παραμένει απλήρω
τος, εξακολουθεί να βρίσκεται καθη
μερινά δίπλα στους ασθενείς του.

Η εφημεριακή κατάσταση για δυο 
πολυπληθείς κλινικές καθώς και για 
τα επείγοντα όλο αυτό τον καιρό κα
λύπτεται μόνο από έναν παθολόγο, 
ενώ το σύνολο των νοσηλευτών που 
έδωσαν και εξακολουθούν να δίνουν 
τη μάχη στην πτέρυγα Covid είναι 
συμβασιούχοι, οι οποίοι σε λίγους μή
νες θα βρεθούν στον δρόμο. Τέλος, 
η περίπτωση του πνευμονολόγου μας 
που χαροπάλευε για ένα μήνα στη 
ΜΕΘ του Ρίου και μόλις έγιανε έπε
σε αμέσως στη μάχη ξανά, δείχνει 
με τον πιο χαρακτηριστικό τρόπο το 
φωτεινό πρόσωπο των εργαζομένων 
του νοσοκομείου μας.

Όλα τα παραπάνω, μαζί φυσικά 
με το τραγικό ποσοστό θνητότητας 
της ΜΕΘ, που έφερε στην επικαιρό- 
τητα το νοσοκομείο μας, ήταν γνωστά 
στους έκπληκτους σήμερα κυβερνητι
κούς παράγοντες. Η επικοινωνιακή 
διαχείριση του θέματος, λοιπόν, αλλά 
και η υποκρισία τους δεν φτάνουν 
για να συγκαλύψουν τις βαρύτατες 
ευθύνες τους για τον τρόπο με τον 
οποίο αντιμετώπισαν και εξακολου
θούν να αντιμετωπίζουν την πανδη
μία και στην πόλη μας.

*φαρμακοτιοιός ΓΝ Αγρίνιου, δημοτικός 
σύμβουλος με το Ανυπότακτο Αγρίνιο
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1  Γιατί πρέπει να επιβληθεί ο εμβολιασμός
Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ

ΚΥΡΙΑΚΗΣ
Σελ.: 8 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

571.55 cm² Κυκλοφορία: 2740

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γιατί πρέπει να επιβληθεί 
ο εμβοϋιασμόό

Σ
την τελευταία του ομιλία από βήμα
τος της Βουλής ο πρωθυπουργός Κυ
ριάκος Μητσοτάκης άφησε ανοιχτό το 
ενδεχόμενο να γίνει υποχρεωτικός ο 
εμβολιασμός κατά του COVID-19 για συ
γκεκριμένες κατηγορίες εργαζομένων, όπως οι 
υγιειονομικοί και όσοι εργάζονται σε μονάδες φρο

ντίδας υπερηλίκων. Η απόφαση αυτή, εφόσον τελι
κά ληφθεί, είναι σύμφωνη με το Σύνταγμα, άρθρο 
25, της χώρας και δεν παραβιάζει τα ατομικά δικαι
ώματα ουδενός.

Πάνω από όλα, στην 
ουσία η άρνηση του εμ
βολιασμού είναι αυτή που 
εντέλει οδηγεί σε παρα
βίαση των δικαιωμάτων 
των πολιτών, διότι θέτει 
σε κίνδυνο τη ζωή και 
την υγεία των πολιτών 
και της κοινωνίας. Αυτή 
την στιγμή, η προστασία 
της Δημόσιας Υγείας και η 
αντιμετώπιση της πανδη
μίας είναι πάνω απ’ όλα.
Και ο λόγος είναι τόσο 
απλός όσο και, συνάμα, 
προφανής. Για να σώσου
με την υγεία και τη ζωή μας από τον κορωνοϊό, που 
έχει ήδη θανατώσει περισσότερους απο 12.000 
συμπολίτες μας στην Ελλάδα και σχεδόν 3,5 εκατ. 
συνανθρώπους μας παγκοσμίως, παρά τα αυστηρά, 
και ενίοτε σκληρά, μέτρα περιορισμού της πανδη
μίας, που ελήφθησαν από τις κυβερνήσεις παντού 
στη Γη. Και δεν είναι μόνο αυτοί που πέθαναν. Αλ
λά και αυτοί που ταλαιπωρήθηκαν τρομερά από τη 
νόσο, που τη μετέδωσαν σε συγγενείς και φίλους, 
που νοσηλεύτηκαν και έζησαν εβδομάδες με το φό
βο του θανάτου, που υπέφεραν και συνεχίζουν να 
υποφέρουν από τις επιπτώσεις της νόσου.

Ο μόνος τρόπος για να αντιμετωπίσουμε αυτόν 
τον τρομακτικό κίνδυνο και να προστατεύσουμε 
τον εαυτό μας αλλά και τα αγαπημένα μας πρόσω
πα είναι ο εμβολιασμός. Που εφόσον πραγματοποι
ηθεί στο 60%-70% του παγκόσμιου πληθυσμού θα

προκαλέσει σταδιακά συλλογική ανοσία και κατά 
συνέπεια την σταδιακή επιστροφή σε μίας μορ
φής κανονικότητα. Δεν υπάρχει άλλος τρόπος. Δεν 
υπάρχει άλλη θεραπεία ή αποτελεσματική αντι
μετώπιση αυτής της μάστιγας. Και χαίρομαι που η 
μεγάλη πλειονότητα των ανθρώπων και στη χώρα 
μας δηλώνει πρόθυμη να κάνει το εμβόλιο, διότι κα
τανοεί τις φοβερές συνέπειες που θα έχει στη ζωή 
μας, στην κοινωνία μας και στην Οικονομία μας το 
να μην το κάνουμε. Βέβαια, υπάρχει και ένα αρκετά 

μεγάλο ποσοστό συμπολι
τών μας που το αρνείται. 
Περίπου 25%-30% δηλώ
νουν επιφυλακτικοί ή ακό
μα και απορριπτικοί στον 
εμβολιασμό. Αυτοί οι άν
θρωποι χωρίζονται σε δύο 
κατηγορίες. Σε εκείνους 
που πιστεύουν, δυστυχώς, 
στις συνωμοσιολογικές 
θεωρίες τύπου ότι η νόσος 
δεν υπάρχει ή ότι με το εμ
βόλιο κάποιοι «σκοτεινοί 
κύκλοι» θέλουν να μας 
ελέγχουν.

ΓΓ αυτούς, δυστυχώς, 
τους ανθρώπους δεν έχω 

και πολλά να πω για να τους αλλάξω άποψη. Αλί
μονο, οι ηλίθιοι είναι αήττητοι. Αλλά υπάρχουν και 
εκείνοι, που επιφυλάσσονται, γιατί ισχυρίζονται 
ότι τα εμβόλια είναι επισφαλή αφού δεν έχουν 
δοκιμαστεί επαρκώς. Οι άνθρωποι αυτοί έχουν δι
καιολογημένα τις επιφυλάξεις τους. Όντως, τα εμ
βόλια εναντίον του κορωνοϊού βγήκαν γρήγορα, ως 
αποτέλεσμα της μεγάλης αναγκαιότητας καταπο
λέμησης της τρομερής πανδημίας. Σε αυτούς τους 
συμπολίτες μου απαντώ ότι είναι προτιμότερο να 
εμβολιαστούν από το να κινδυνεύσουν να νοσή
σουν με Covid-19. Ο κίνδυνος αυτός είναι απείρως 
μεγαλύτερος από τις μικρές παρενέργειες των εμ
βολίων, που έχουν καταγραφεί!

ΓΓ αυτό όλοι έχουμε υποχρέωση έναντι της οικο
γένειας, των φίλων, των συγγενών, της ίδιας της 
κοινωνίας μας, να κάνουμε το εμβόλιο.

Για να σώσουμε 
την υγεία και τη ζωή μας 

από τον κορωνοϊό, 
που έχει ήδη θανατώσει 

περισσότερους από 12.000 
συμπολίτες μας 

στην Ελλάδα και σχεδόν 
3,5 εκατ. συνανθρώπους μας 

παγκοσμίως
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1  ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ Πότε θα εμβολιαστούν τα παιδιά ΤΙ ΘΑ
ΓΙΝΕΙ ΜΕ ΤΗΝ ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΟΤΗΤΑ

Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ
ΚΥΡΙΑΚΗΣ

Σελ.: 1,4 Ημερομηνία
έκδοσης:

13-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

739.45 cm² Κυκλοφορία: 2740

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡίΙΝΟΙΟΣ

Πότε θα 
εμβολιαστούν 
τα παιδιά
ΤΙ ΘΑ ΓΙΝΕΙ ΜΕ ΤΗΝ 
ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΟΤΗΤΑ
ΣΕΛΙΔΑ 4,35



20;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΚΟΡΩΝΟΙΟΣ Πότε θα εμβολιαστούν τα παιδιά ΤΙ ΘΑ ΓΙΝΕΙ ΜΕ ΤΗΝ
ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΟΤΗΤΑ

Πηγή: ΒΡΑΔΥΝΗ ΤΗΣ
ΚΥΡΙΑΚΗΣ

Σελ.: 1,4 Ημερομηνία
έκδοσης:

13-06-2021

ΥΠΟΧΡΕΩΤΙΚΟΣ ΕΜΒΟΛΙΑ
ΤΟΝ ΙΟΥΛΙΟ ΟΙ ΑΠΟΦΑΣΕΙΣ
Μετά το «πράσινο φως» από την ΠτΔ, η κυβέρνηση περιμένει το πόρισμα της Επιτροπής Βιοηθικής 
για να βάλει σε εφαρμογή το σχέδιό της, που προβλέπει τον υποχρεωτικό εμβολιασμό συγκεκριμένων
επαγγελματικών ομάδων και «προνόμια» για τους εμβολιασμένους > ΤΗΣ ΕΙΡΗΝΗΣ ΜΠΕΛΛΑ

ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ 
ΜΕΤΟΝΤΖΟΝΣΟΝ 
ΓΙΑ ΤΟΝ ΤΟΥΡΙΣΜΟ

Τ
ην προσεχή εβδομά
δα, στο Μέγαρο Μαξί- 
μου θα έχουν στα χέρια 
τους τα πορίσματα και 
την εισήγηση της Επι
τροπής Βιοηθικής σχετικά με την 
υποχρεωτικότητα του εμβολια

σμού. Ένα ζήτημα που έχει ήδη 
ανοίξει και βρίσκεται στο επίκε
ντρο της κυβερνητικής μέριμνας, 
καθώς υπάρχει μεγάλη ανησυχία 
για ορισμένες ηλικίες και γεωγρα
φικές περιοχές όπου τα ποσοστά 
συμμετοχής στον εμβολιασμό πα
ραμένουν χαμηλά.

Μπροστά στον κίνδυνο ενός 
τέταρτου κύματος πανδημίας το 
να χτιστεί το τοίχος ανοσίας μέσα 
στο καλοκαίρι είναι μονόδρομος, 
και ήδη το καρότο και το μαστίγιο 
έχουν μπει στο οπλοστάσιο της 
κυβέρνησης. Δύο είναι οι στρα
τηγικές που θα ακολουθηθούν. 
Η υποχρεωτικότητα σε ορισμέ
νες επαγγελματικές ομάδες και 
οι «διευκολύνσεις» για το γενικό 
πληθυσμό στις κοινωνικές του 
δραστηριότητες.

Τα πορίσματα της Επιτροπής θα 
τα λάβει ο υπουργός Επικράτειας 
Γιώργος Γεραπετρίτης μέσα στην 
ερχόμενη εβδομάδα, αλλά, σύμ
φωνα με πληροφορίες, αναμένε
ται να είναι θετικά ως προς την 
προσέγγιση του υποχρεωτικού εμ
βολιασμού, και ο Ιούλιος θα είναι ο 
μήνας των μεγάλων διεργασιών.

Στην κυβέρνηση θεωρούν ότι 
η υποχρεωτικότητα του εμβολια
σμού δεν αντιβαίνει το Σύνταγμα. 
Το «πράσινο φως» πήρε, μάλιστα.

ο ίδιος ο πρωθυπουργός από την 
Πρόεδρο της Δημοκρατίας Κα
τερίνα Σακελλαροπούλου. Ένα 
«πράσινο φως» με ειδική βαρύτη
τα, καθώς η ΠτΔ έχει διατελέσει 
πρόεδρος του Συμβουλίου της Επι- 
κρατείας.Όπως σημείωσε δημόσια 
στη συζήτησή της με τον πρωθυ
πουργό η κ.Σακελλαροπούλου, η 
άρνηση εμβολιασμού δεν υποστη
ρίζεται από το Σύνταγμα και ότι η 
επιβολή της υποχρέωσης εμβολι
ασμού πρέπει να είναι αυτονόητη. 
«Το Σύνταγμα κατά κανένα τρόπο 
δεν αναγνωρίζει σε κάποιον να 
θέτει σε κίνδυνο τη ζωή του άλ
λου και την υγεία του», τόνισε χα
ρακτηριστικά, και σημείωσε ότι η 
άποψη πως ο εμβολιασμός είναι 
ατομικό δικαίωμα επιλογής είναι 
«πολύ εσφαλμένη».

Μετά τη γνωμοδότηση της Επι
τροπής Βιοηθικής η κυβέρνηση, 
όπως επισήμανε ο πρωθυπουργός, 
θα αποφασίσει, με σαφή προτε
ραιότητα στη Δημόσια Υγεία. Είναι 
ειλημμένη η απόφαση για τον υπο
χρεωτικό εμβολιασμό υγειονομι
κών και εργαζόμενων σε μονάδες 
φροντίδας ηλικιωμένων, ενώ απο- 
φασίστηκε υποχρεωτικότητα των 
εμβολιασμών στην ΕΜΑΚ. Ωστό
σο, στη συζήτηση για τον υπο
χρεωτικό εμβολιασμό μπαίνουν οι 
εργαζόμενοι στα μέσα μαζικής με
ταφοράς, οι εκπαιδευτικοί, καθώς 
και οι άνδρες και οι γυναίκες των 
Σωμάτων Ασφαλείας.

«Όλη η συζήτηση για την υπο
χρεωτικότητα του εμβολιασμού 
δεν πρέπει να είναι ταμπού. Πρέπει

να περιλαμβάνει όλο και περισσό
τερες περιπτώσεις», τόνισε ο ανα
πληρωτής υπουργός Εσωτερικών, 
Στέλιος Πέτσας.

Βασικό χρονικό ορόσημο για να 
υλοποιηθούν αυτές οι αποφάσεις 
είναι όταν επιτευχθεί η καθολικό- 
τητα στην πρόσβαση στα εμβόλια. 
Δηλαδή, όταν όλοι θα μπορούν 
εντός σύντομου χρονικού διαστή
ματος να βρίσκουν ραντεβού και 
να κάνουν τον εμβολιασμό. Όσον 
αφορά τις διευκολύνσεις που μελε
τιόνται είναι η είσοδος για πλήρως 
εμβολιασμένους σε εσωτερικούς 
χώρους Εστίασης, η άρση των 
υποχρεωτικών self test και των 
περιορισμών στα ταξίδια, μεγα
λύτερη κίνηση ελευθερίας εντός

και εκτός επικράτειας, είσοδος 
σε θέατρα και κινηματογράφους. 
«Θα είναι η ίδια η ζωή και η πραγ
ματικότητα που θα διαδεχθεί τις 
σημερινές εκκλήσεις», ανέφερε 
ο κ. Μητσοτάκης προϊδεάζοντας 
τους κυβερνητικούς σχεδιασμούς. 
Έφερε, μάλιστα, το παράδειγμα 
ότι ουδείς το φθινόπωρο θα μπο
ρεί να απαγορεύσει σε έναν επι
χειρηματία της Εστίασης να πει ότι 
δέχεται στο μαγαζί του μόνο εμ
βολιασμένους πολίτες. Μάλιστα, 
αναμένεται μέσα στον Ιούλιο να 
προχωρήσουν και σε νομοθετικές 
ρυθμίσεις στην κυβέρνηση, ώστε 
να προστατεύονται από μηνύσεις 
όσοι δεν θα δέχονται μη εμβολι
ασμένους στα καταστήματά τους.

Και με τον Βρετανό πρωθυπουργό 
Μπόρις Τζόνσον θα συναντηθεί ο 
πρωθυπουργός τη Δευτέρα, στη 
Σύνοδο Κορυφής του ΝΑΤΟ. Μία 
συνάντηση σημαντική όχι μόνο 
για τα εθνικά μας θέματα, αλλά 
και όσον αφορά τον Τουρισμό, 
καθώς η χώρα μας παραμένει στην 
«πορτοκαλί» ζώνη του Ηνωμένου 
Βασιλείου για τον κορωνοϊό. Εκτός 
από τη συνάντησή του με τον 
Τούρκο πρόεδρο Ταγίπ Ερντογάν, 
ο πρωθυπουργός ανοίγει την 
ατζέντα με τις θέσεις για τα εθνικά 
θέματα και με άλλες χώρες. Κατά 
την έναρξη των εργασιών της 
Συνόδου των Υπουργών των 
Μεσογειακών χωρών της Ε.Ε. 
(EU-Med7) στην Αθήνα, ο Κυριάκος 
Μητσοτάκης ξεκαθάρισε ότι η 
Ελλάδα είναι διατεθειμένη να 
στηρίξει μία θετική ατζέντα τόσο 
στις ελληνοτουρκικές όσο και στις 
ευρωτουρκικές σχέσεις. Ωστόσο, 
η πρόοδος αυτών των σχέσεων 
περνά μέσα από τη συμπεριφορά 
της γειτονικής χώρας.
Επίσης, τάχθηκε υπέρ της 
αποχώρησης όλων των ξένων 
δυνάμεων, μαχητών και 
μισθοφόρων, από τη Λιβύη.
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Υποκρισία 
Μητσοτάκη 
και στις 
πατέντες 
των εμβολίων
Η ΝΔ εμφανίζεται υπέρ της άρσης, 
στην ουσία την απασχολεί μόνο η 
επικοινωνιακή στρατηγική της ΕΕ
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Υποκρισία 
Μητσοτάκη 
και στις 
πατέντες 
των εμβολίων
Ενώ η ΝΔ εμφανίζεται υπέρ της άρσης, 
στην ουσία την απασχολεί μόνο η επικοινωνιακή 
στρατηγική της ΕΕ, σύμφωνα με έρευνα του 
Παρατηρητηρίου της Ευρώπης των Πολυεθνικών

Ρεπορτάζ

Βασίλης Ανδριανόπουλος

•Εν συντομία
Η Ελλάδα παρότι βάσα ρεπορτάζ φέ
ρεται να είναι πλέον υπέρ της άρσης 
των πατεντών, σε συνεδρίαση του 
Συμβουλίου της ΕΕ τον περασμένο 
Μάρτιο ενδιαφερόταν αποκλειστι
κά για την καλύτερη επικοινωνιακή 
στρατηγική της ΕΕ επί του θέματος.

• Γιατί ενδιαφέρει
Η «εικόνα» πάνω απ’ όλα για την κυ
βέρνηση της ΝΔ τόσο στο εσωτερι
κό της χώρας όσο και στο εξωτερικό.

Σε τρομερή πίεση εξακολουθεί να 
βρίσκεται η ΕΕ αναφορικά με την 
άρση των πατεντών των εμβολίων 
για την Covid-19. Η αμφισβήτηση 
-σε πολιτικό επίπεδο- του ολοκλη
ρωτικού δικαιώματος που έχει δο
θεί στις φαρμακευτικές να διαχει
ρίζονται κατ' αποκλειστικότητα τις 
πατέντες των εμβολίων ξεκίνησε 
τον Οκτώβριο του 2020. Τότε η Ιν
δία και η Νότια Αφρική πρότειναν 
στον Παγκόσμιο Οργανισμό Εμπο
ρίου (ΠΟΕ) την άρση των δικαι
ωμάτων πνευματικής ιδιοκτησίας 
στα εμβόλια προκειμένου να πα- 
ράγονται παγκοσμίως σε πολύ με
γαλύτερη κλίμακα. Η πρόταση μέ
χρι στιγμής «μπλοκάρεται από την 
ΕΕ, την Ελβετία και άλλες χώρες 
υψηλού εισοδήματος».

Την περασμένη Πέμπτη έπει
τα από μια πολυαναμενόμενη συ
νεδρίαση ο ΠΟΕ συμφώνησε ότι 
είναι επιτακτική ανάγκη να πραγ
ματοποιηθεί η σχετική συζήτηση 
μεταξύ των μελών του. Η απόφα
ση αυτή αποτελεί προφανώς μια 
προσπάθεια να κερδηθεί κι άλλος 
χρόνος. Η προσήλωση αμιγώς στην 
επικοινωνιακή διαχείριση της υπό

θεσης δεν αφορά μόνο τους ανώ
τατους πολιτικούς αξιωματούχους 
της ΕΕ αλλά και την Ελλάδα. Πα
ρότι η χώρα μας -μετά τις πιέσεις- 
φαίνεται το τελευταίο χρονικό διά
στημα να είναι υπέρ της άρσης των 
πατεντών, εντούτοις σε πρόσφατη 
συνεδρίαση του Συμβουλίου της 
ΕΕ, διά στόματος του Ιωάννη 
Σμυρλή, γενικού γραμματέα Δι
εθνών Οικονομικών Σχέσεων, ζή
τησε μόνο καλύτερη επικοινωνιακή 
διαχείριση του ζητήματος, καταδει
κνύοντας την υποκριτική της στάση 
κι επ’ αυτού του θέματος.

«Πίσω από 
κλειστές πόρτες»
Στις 20 Μαΐου 2020 το Συμβού
λιο της ΕΕ πραγματοποίησε συ
νεδρίαση επί του θέματος, αλλά, 
όπως επισημαίνεται σε ανάλυση 
του Παρατηρητηρίου της Ευρώπης 
των Πολυεθνικών που δημοσιεύ
ει σήμερα το Documento, «αυτές 
οι κρίσιμες συζητήσεις κρύφτη
καν πίσω από κλειστές πόρτες». 
Μια από τις σημαντικότερες πολι
τικές μάχες της σύγχρονης ιστορί
ας συνεχίζεται.

Μπορεί φαινομενικά τουλάχι
στον η πίεση προς την ΕΕ να έχει 
αυξηθεί μετά την απόφαση των 
ΗΠΑ να στηρίξουν την πρόταση 
για άρση των πατεντών, εντούτοις 
το Παρατηρητήριο, που επικαλεί
ται έγγραφα τα οποία έχει στην κα
τοχή του, έχει διαφορετική άποψη. 
Σύμφωνα με τα επίσημα αρχεία του 
Συμβουλίου της ΕΕ, το ζήτημα φαί
νεται σαν να μη συζητήθηκε ποτέ. 
Βάσει εγγράφων όμως που έχει 
στην κατοχή του το Παρατηρητή
ριο, η συζήτηση έγινε στις 20 Μα
ΐου και απλώς έμεινε κρυφή.

Πλέον η πρόταση που συζητείται 
στον ΠΟΕ έχει ιη στήριξη περισ
σότερων από εκατό χωρών. Απε
ναντίας, η υποστήριξη από την
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According to the notes “most member 
states were open to talks, but with 
different preparedness to actually 
support a waiver". France, Hungary, and 
Spain could all see a temporary 
suspension work, but there would need 
to be some guarantees, timewise for 
instance. Germany, Sweden, The 
Netherlands, The Czech Republic,
Estonia, Ireland, Denmark, and Italy all 
spoke in favour of concentrating on "the 
actual challenges". These challenges are 
not specified in the document. The only 
contribution from Greece - according to 
the notes - was a call for a better 
communications strategy.

tie!

Αμετανόητη παραμένει η 
πολιτική εξουσία της ΕΕ. αφού 
παρά τις πιέσεις να συναινέσει 
στην άρση των πατεντών των 
εμβολίων της Covid-19 μετά και 
τη σχετική πρόταση των ΗΠΑ, 
μελέτες του Παρατηρητηρίου 
της Ευρώπης των Πολυεθνικών 
αναδεικνύουν ότι συνεχίζεται η 
κρυφή συμπόρευση με το λόμπι 
των πολυεθνικών που στοχεύει 
στην αύξηση της κερδοφορίας 
του λόγω της πανδημίας. 
Αναφορικά μάλιστα με τη στάση 
της ελληνικής κυβέρνησης, 
αυτή αφορούσε αποκλειστικά 
επικοινωνιακή ζητήματα, αφού 
όπως επισημαίνεται στη μελέτη «η 
μοναδική συνεισφορά της Ελλάδας 
-σύμφωνα με τα έγγραφα- ήταν 
ένα κάλεσμα για καλύτερη 
επικοινωνιακή στρατηγική»
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φφ
Οπως επισημαίνεται 
σε ανάλυση 
ίου Παρατηρητηρίου 
της Ευρώπης 
των Πολυεθνικών 
που δημοσιεύει 
σήμερα 
το Documento, 
οι κρίσιμες 
συζητήσεις για 
το θέμα της άρσης 
των πατεντών 
κρύφτηκαν πίσω 
από κλειστές πόρτες

ΕΕ σε κυβερνητικό επίπεδο είναι 
τόσο μικρή «που το ζήτημα το δι
αχειρίζονται αποκλειστικά δημόσι
οι υπάλληλοι των κρατών-μελών 
στην Επιτροπή Εμπορικής Πολι
τικής του Συμβουλίου σαν να ήταν 
ένα απλό διοικητικό ζήτημα». Η ΕΕ 
στηρίζει με όλες τις δυνάμεις της 
τα συμφέροντα των πολυεθνικών, 
που δεν επιθυμούν καμία παραχώ
ρηση στα δικαιώματα πνευματικής 
ιδιοκτησίας.

«Να μην πληγεί 
η εικόνα της ΕΕ»
Για διάστημα μηνών η επιτροπή 
είχε εστιάσει στο να αντιμετωπί
σει το ζήτημα «με προσοχή» και με 
μια τέτοια επικοινωνιακή στρατηγι
κή «που δεν θα πλήξει την εικόνα 
της ΕΕ. Σημαντικά ζητήματα δεν 
έμπαιναν στο τραπέζι». Είναι εν
δεικτικό ότι στο 18 σελίδων αρχείο 
από τη συνεδρίαση της 16ης Απρι
λίου υπάρχουν μόλις πέντε σειρές 
σχετικά με το επίμαχο θέμα. Στις 29 
Απριλίου οι γραμμές έγιναν επτά! 
Κι αυτό γιατί «οι δημόσιοι υπάλλη
λοι στους οποίους ανατέθηκε ένα 
από τα μεγαλύτερα πολιτικά ζητή
ματα της εποχής μας δεν είδαν κά
ποια εξέλιξη στον ορίζοντα που θα 
άλλαζε την αδρανή κατάσταση σε 
αυτό το θέμα».

Μάλιστα, βάσει όσων γράφτηκαν 
από έναν δημόσιο υπάλληλο προ
ερχόμενο από γερμανικό υπουρ
γείο, «στη συζήτηση σχετικά με 
την παραίτηση από τις πατέντες οι 
ΗΠΑ και η Αυστραλία κινούνται 
πιο κοντά στη θέση σκεπτικισμού 
της ΕΕ». Δυο εβδομάδες μετά ο 
πρόεδρος των ΗΠΑ Τζο Μπάι- 
ντεν ανακοίνωσε ότι υποστηρίζει 
την άρση των πατεντών. Εκτοτε η 
αμηχανία της πολιτικής εξουσίας 
της ΕΕ είναι έκδηλη.

Η ανακοίνωση των ΗΠΑ ανά
γκασε την ισπανική κυβέρνηση να

«Για λόμπινγκ 36 εκατ. ευρώ»
Μεγάλο ενδιαφέρον όμως 
παρουσιάζει και ο πακτωλός 
χρημάτων που δίνουν οι 
φαρμακευτικές εταιρείες 
για λόμπινγκ, γεγονός που 
μπορεί να εξηγήσει την αγαστή 
συνεργασία που διατηρούν 
με την πολιτική εξουσία. Ετσι,
«μια συντηρητική εκτίμηση του 
συνολικού ετήσιου κόστους 
για λόμπινγκ από τις μεγάλες 
φαρμακευτικές ανέρχεται σε 36 
εκατ. ευρώ». Παράλληλα η EFPIA 
το 2020, τη χρονιά της πανδημίας, 
αύξησε το επίμαχο κονδύλι κατά 
περίπου 20%. Οι περισσότερες 
φαρμακευτικές αναφέρουν ότι 
το κόστος αυτό είναι ελαφρώς 
μειούμενο για το 2020, αλλά 
καθώς «πολυάριθμες εταιρείες 
δεν έχουν ακόμη αναφέρει τον 
προϋπολογισμό του λόμπινγκ 
για το 2020, είναι πρώιμο να 
εξαχθούν συμπεράσματα». 
Ενδεικτικός της στάσης της 
ΕΕ είναι και ο τρόπος που 
αντιμετωπίζει την κοινωνία 
των πολιτών. Βάσει στοιχείων

υποστηρίξει την άρση των πατε
ντών. Το ίδιο έπραξε κάι ο Ιταλός 
υπουργός Εξωτερικών Λουίιζι ντι 
Μάιο, όπως και ο Ιρλανδός υπουρ
γός Υγείας Σχέφεν Νχόνελι. Σύμ
φωνα με το Reuters, και η ελληνική 
κυβέρνηση πλέον υποστηρίζει την 
άρση. Ολοένα περισσότερα κοινο
βούλια της ΕΕ ωθούνται να υιοθε
τήσουν μια απόφαση που δεν ήθε
λαν να πάρουν.

«Τώρα υπάρχει 
μεγάλη πίεση»
Το σημαντικότερο ζήτημα όμως 
στην τωρινή συγκυρία παραμένει 
πώς οι κυβερνήσεις των κρατών- 
μελών θέτουν το ζήτημα στο Συμ
βούλιο και τι λένε στην Ευρωπα
ϊκή Επιτροπή. Στις 7 Μαΐου, δύο 
ημέρες μετά την ανακοίνωση Μπάι- 
ντεν, «πραγματοποιήθηκε συνεδρί
αση του Συμβουλίου στην Επιτρο
πή Εμπορικής Διαχείρισης, όπου 
ένας εκπρόσωπος της επιτροπής 
παραπονέθηκε ότι οι ΗΠΑ δεν εί
χαν συμβουλευτεί προηγουμένως 
την ΕΕ. Παραδέχτηκαν ότι τώρα 
υπάρχει μεγάλη πίεση προς την 
ΕΕ». Για πρώτη φορά το ζήτημα θα 
έπρεπε να συζητηθεί από υπουρ
γούς και κυβερνήσεις σε πολιτικό 
επίπεδο. Οταν γίνεται η προετοιμα
σία για μια συνάντηση του Συμβου
λίου της ΕΕ η ημερήσια διάταξη 
«πρέπει να στέλνεται -μεταξύ άλ
λων- στα εθνικά κοινοβούλια και 
να είναι διαθέσιμη για το κοινό στην 
ιστοσελίδα του Συμβουλίου». Αυτό 
δεν συνέβη ποτέ.

Κι όμως το γραφείο Τύπου του 
Συμβουλίου επιβεβαίωσε στο Πα
ρατηρητήριο ότι όντως πραγμα
τοποιήθηκε μια τέτοια συζήτηση. 
Βάσει όμως των εγγράφων της επί
μαχης συνάντησης που κατέχει το 
Παρατηρητήριο «καθίσταται σαφές 
ότι ο επίτροπος Ντομπρόβσκις ζή
τησε υποστήριξη σχετικά με τη θέση

του γερμανικού καναλιού 
Deutsche Welle, «η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή πραγματοποίησε 140 
συναντήσεις με φαρμακευτικές 
εταιρείες και τις ενώσεις τους,
18 συναντήσεις με γενικούς 
κατασκευαστές και μόλις μία 
συνάντηση με ομάδα υπέρ της 
άρσης της πατέντας».

«Αδύνατη η έρευνα» 
Αναφορικά με τα χρήματα 
που δαπανούν για 
λόμπινγκ ορισμένες από τις 
παρασκευάστριες εταιρείες 
των εμβολίων, η Johnson & 
Johnson «προσέλαβε επτά 
συμβουλευτικές λόμπι για 
ένα ποσό έως 650.000 ευρώ» 
ενώ η Pfizer «αναφέρει ότι 
δαπανά μεταξύ 800.000 ευρώ 
και 900.000 ευρώ ετησίως για 
λόμπινγκ. Η εταιρεία έχει ένα 
γραφείο λόμπινγκ στις Βρυξέλλες 
και τέσσερις λομπίστες με 
μόνιμη κάρτα εισόδου στο 
Ευρωκοινοβούλιο».
Τα στοιχεία αυτά όμως δεν είναι

σκεπτικισμού που ακολουθείται μέ
χρι τώρα».

«Επικοινωνιακή η μοναδική 
συνεισφορά της Ελλάδας»
Σύμφωνα με τα επίμαχα έγγραφα, 
«τα περισσότερα κράτη-μέλπ ήταν 
ανοιχτά σε συζητήσεις, αλλά με δι
αφορετική ετοιμότητα σχετικά με 
την πραγματική υποστήριξη της άρ
σης». Για παράδειγμα, «η Γαλλία, η 
Ουγγαρία και η Ισπανία μπορού
σαν να δουν ότι θα λειτουργούσε 
μια προσωρινή αναστολή, αλλά θα 
χρειαζόταν να υπάρξουν κάποιες 
εγγυήσεις. Η Γερμανία, η Σουηδία, 
η Ολλανδία, η Τσεχία, η Εσθονία, η 
Ιρλανδία, η Δανία και η Ιταλία τά
χθηκαν στο να υπάρξει προσήλω
ση στις “πραγματικές προκλήσεις”. 
Αυτές οι προκλήσεις δεν αναφέρο- 
νται στο έγγραφο».

Αναφορικά με τη στάση της ελ
ληνικής κυβέρνησης, αφορούσε 
αποκλειστικά επικοινωνιακή ζη
τήματα, αφού «η μοναδική συνει
σφορά της Ελλάδας -σύμφωνα με 
τα έγγραφα- ήταν ένα κάλεσμα για 
καλύτερη επικοινωνιακή στρατη
γική». Βάσει ασφαλών πληροφο
ριών του Documento, αυτή η το
ποθέτηση που δεν καταπιάστηκε 
με την ουσία του θέματος πραγμα
τοποιήθηκε από τον I. Σμυρλή, γε
νικό γραμματέα Διεθνών Οικονο
μικών Σχέσεων.

«Προσπάθεια να διακοπούν 
οι διαπραγματεύσεις»
Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ανακοίνω
σε μία ημέρα πριν από την επίμα
χη συνάντηση μια τριμερή πρότα
ση που θα συζητηθεί στον ΠΟΕ. Η 
εν λόγω πρόταση αφορά μεταξύ άλ
λων μέτρα ενάντια στους περιορι
σμούς εξαγωγών και επέκταση της 
παραγωγής μέσω δεσμεύσεων που 
θα πραγματοποιήσουν οι επίμαχοι 
κατασκευαστές εμβολίων. «Αυτή η

απαραιτήτως έγκυρα, αφού 
«το Μητρώο Διαφάνειας της ΕΕ 
έχει μια γκάμα αδυναμιών και 
κενών που καθιστούν δύσκολη 
την ιχνηλάτηση του λόμπινγκ 
της φαρμακοβιομηχανίας. Το 
μητρώο της ΕΕ απαιτεί μόνο μια 
ετήσια ανανέωση και συχνά οι 
πληροφορίες που παρέχονται 
είναι αρκετά ξεπερασμένες. Αυτό 
καθιστά αδύνατο να εντοπιστεί 
με ακρίβεια και εγκαίρως η 
μάχη λόμπινγκ που διεξάγουν 
οι μεγάλες φαρμακευτικές 
για τη μη άρση των πατεντών.
Για παράδειγμα η έρευνά μας 
δείχνει ότι περισσότερες από 
20 φαρμακευτικές εταιρείες και 
ομάδες λόμπι αυτήν τη στιγμή 
αναφέρουν δαπάνες λόμπινγκ για 
το 2019, ακόμη και για το 2018, και 
όχι για το 2020.
Αυτό αφορά και τους 
φαρμακευτικούς γίγαντες 
Pfizer, Johnson & Johnson και 
Abbot, όπως και τις ιταλικές 
και ελληνικές εθνικές ενώσεις 
λόμπινγκ φαρμακευτικών».

πρόταση αντιμετωπίζεται από τους 
ακτιβιστές της υγείας ως ατελέσφο
ρη και, πιο σημαντικά, ως προσπά
θεια να διακοπούν οι διαπραγμα
τεύσεις σχετικά με την άρση της 
πατέντας».

Ως αποτέλεσμα το Παρατηρη
τήριο κρίνει ότι «το Συμβούλιο 
της ΕΕ κράτησε τον κόσμο στο 
σκοτάδι σχετικά με τις συζητή
σεις. Αν υπάρχει διαφοροποίηση 
σχετικά με το τι λένε οι υπουργοί 
των κρατών-μελών δημόσια και 
τι λένε οι κυβερνήσεις στο Συμ
βούλιο, η μυστικότητα βοηθάει να 
αποφευχθούν μη ευχάριστες σκη
νές». Ακόμη και οι ευρωβουλευτές 
«μένουν στο σκοτάδι σχετικά με 
την προσέγγιση της ΕΕ στις δια
πραγματεύσεις». Αλλωστε «η απο
φυγή διαφάνειας σχετικά με τις συ
ζητήσεις στο συγκεκριμένο ζήτημα 
μοιάζει -στην καλύτερη περίπτω
ση- ως αυτοεξυπηρέτηση και εί
ναι αδικαιολόγητη εν μέσω μιας 
πανδημίας που ακόμη μαίνεται».

Αυτή η στάση της ΕΕ αποδίδεται 
στο ότι «μόνο οι πλουσιότερες χώ
ρες έχουν αυτήν τη στιγμή πρόσβα
ση σε επαρκή αριθμό εμβολίων για 
τα εμβολιαστικά προγράμματα με
γάλης κλίμακας που απαιτούνται». 
Η ανεπαρκής προμήθεια των εμβο
λίων και η άρνηση των φαρμακευ
τικών εταιρειών να εισέλθουν σε 
εθελοντικές συμφωνίες αδειοδό- 
τησης με παρασκευαστές εμβολίων 
στον παγκόσμιο νότο σημαίνει ότι 
μεγάλα τμήματα του παγκόσμιου 
πληθυσμού δεν θα εμβολιαστούν 
πριν από το 2023. Κι όμως, λομπί
στες της Ευρωπαϊκής Ομοσπον
δίας των Φαρμακευτικών Βιομη
χανιών και Ενώσεων (EFPIA) σε 
συνάντηση που είχαν με την Επι
τροπή τον Δεκέμβριο του 2020 χα
ρακτήρισαν την άρση ως «ακραίο 
μέτρο για ένα μη αναγνωρισμένο 
πρόβλημα».
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1  Εξοντωτική εργασία για τα εμβόλια
Πηγή: ΠΡΙΝ Σελ.: 10 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

60.27 cm² Κυκλοφορία: 620

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Εξοντωτική εργασία 
για τα εμβόλια
Για κατάργηση στην πράξη της ισχύ- 
ουσας νομοθεσίας και εφαρμογή του 
νομοσχεδίου Χατζηδάκη στους για
τρούς των εμβολιαστικών κέντρων 
κατηγορεί κυβέρνηση και υπουργείο 
Υγείας το Ενωτικό Κίνημα για την Ανα
τροπή. «Διοικήσεις ΥΊΊΕ και νοσοκο
μείων συνεχίζουν προκλητικά τον 
εξαναγκασμό σε απλήρωτη εξοντω
τική υπερεργασία γιατρών», ανα
φέρει στη σχετική καταγγελία, το
νίζοντας ότι η ισχύουσα νομοθεσία 
«προβλέπει 5θήμερο, 7ωρο πρωινό 
τακτικό ωράριο και καθεστώς εφη
μερίας για την απασχόληση μετά τις 
3 μ.μ.». Τονίζεται δε ότι το Ενωτι
κό Κίνημα θα εισηγηθεί προκήρυξη 
προειδοποιητικής απεργίας-αποχής 
των γιατρών.
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1  Οι γιατροί αφέθηκαν να παλεύουν µόνοι και
αβοήθητοι

Πηγή: ΕΠΟΧΗ Σελ.: 1,24-25 Ημερομηνία
έκδοσης:

13-06-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

2074.25
cm²

Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Αντιμετωπίζουν τη δημόσια 
υγεία με όρους «απόδοσης»
Συνέντευξη με τον εντατικολόγο 
Μιχάλη Ρίζο και ρεπορτάζ των Ν.
Γιαννόπουλου και Κ. Αργυρού για την 
επικίνδυνη κατάσταση που επικρατεί 
στις ΜΕΘ σελ. 24, 25
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1  Οι γιατροί αφέθηκαν να παλεύουν µόνοι και αβοήθητοι
Πηγή: ΕΠΟΧΗ Σελ.: 1,24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-06-2021

ΜΕΘ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟΥ ΚΕΡΚΥΡΑΣ

Οι γιατροί αφέθηκαν 
να παλεύουν μόνοι και αβοήθητοι

Α
ν διαπιστώθηκε κάτι με απολύ
τως σαφή τρόπο κατά τη διάρκεια 
της πανδημίας, είναι ότι το ΕΣΥ, 
παρά τα χρόνια προβλήματά του και την 

υποστελέχωση που πήρε διαστάσεις γάγ
γραινας τα μνημονιακά χρόνια, άντεξε. 
Και άντεξε προσφέροντας θεραπευτικές 
λύσεις και ζωή σε χιλιάδες συνανθρώ
πους μας.

Όμως, κατά την πανδημία, δεν θα 
ήταν δυνατόν να μην προκόψουν δυσλει
τουργίες, κυρίως στα νοσοκομεία της πε
ριφέρειας όπως αυτό της Κέρκυρας το 
οποίο, όπως και άλλα περιφερειακά νο
σοκομεία, βρέθηκαν σε τρομερά δύ
σκολη θέση ειδικά στο δεύτερο και στο 
τρίτο κύμα.

Τι δείχνουν οι αριθμοί

Σύμφωνα με την έκθεση της επιδημιο- 
λογικής εικόνας για την Covid-19, στην 
Κέρκυρα (μέχρι τις 31 Μάί'ου 2021) νο
σηλεύτηκαν στο νοσοκομείο 220 ασθε
νείς θετικοί στη νόσο (206 μόνιμοι κά
τοικοι συν 14 επισκέπτες). Από αυτούς 
πέθαναν 38 (33 μόνιμοι κάτοικοι Κέρκυ
ρας, 4 επισκέπτες και 1 μόνιμος κάτοι
κος Ιωαννίνων που νοσηλευόταν στο Γε
νικό Νοσοκομείο της Κέρκυρας). Το πο
σοστό των ανθρώπων που υπέκυψαν 
είναι σχεδόν 18% του συνόλου των νο- 
σηλευομένων από τη νόσο.

Ως προς τη ΜΕΘ, όμως, τα πράγματα 
δείχνουν να είναι σαφώς χειρότερα. Νο
σηλεύτηκαν στη Μονάδα Εντατικής Θε
ραπείας (που δημιουργήθηκε δίπλα στη 
συμβατική ΜΕΘ και αριθμεί 5 κρεβάτια)

18 ασθενείς εκ των οποίων πέθαναν οι 
12 (όπως βεβαίωσαν στην «Εποχή» τρεις 
ιδιαίτερα αξιόπιστες πηγές). Το ποσοστό 
είναι 66%. Μόνο «ικανοποιητικό» δεν 
μπορεί να το χαρακτηρίσει κανείς.

Τι έχει συμβεί; Θα πρέπει πρώτα απ’ 
όλα να διευκρινίσουμε ότι το ιατρικό και 
το νοσηλευτικό προσωπικό του νοσοκο
μείου έκανε υπεράνθρωπες προσπάθειες 
για διάστημα μεγαλύτερου του ενός χρό
νου. Ιατρικές πηγές βεβαίωσαν στην 
«Εποχή» ότι το νοσοκομείο διαθέτει για
τρούς ιδιαίτερα πεπειραμένους και αξιό
λογους, αλλά και νοσηλευτικό προσω
πικό μάχιμο το οποίο έπεσε στη μάχη με 
αυταπάρνηση.

Όμως οι γιατροί αφέθηκαν μόνοι σ’ 
αυτή τη μεγάλη μάχη. Η αναντίρρητη 
πραγματικότητα δείχνει ότι οι 6 γιατροί 
της ΜΕΘ του νοσοκομείου Κέρκυρας (οι 
οποίοι για μεγάλο χρονικό διάστημα 
έμειναν 5 αφού ο ένας βγήκε σε άδεια 
ανατροφής τέκνου) είχαν πια να διαχει
ριστούν δύο ΜΕΘ (τη συμβατική και της 
Covid-19).

Σε τουλάχιστον τρεις προκηρύξεις για 
πρόσληψη ιατρικού προσωπικού, το νο
σοκομείο της Κέρκυρας δεν συμπεριλή- 
φθηκε στους πίνακες των υπό ενίσχυση 
νοσοκομείων. Όταν αυτό επιτέλους 
έγινε (Γ4α/Γ.Π.73056/20.11.2020 Κοινή 
Υπουργική Απόφαση), άνοιξαν πέντε θέ
σεις γιατρών της ΜΕΘ στους οποίους 
όμως δίνονταν συμβάσεις μόλις ενός 
χρόνου. Ως εκ τούτου, δεν παρουσιά
στηκε κανείς (ποιος μη κερκυραίος για
τρός θα τα αφήσει όλα για να μετακομί
σει στο νησί μόλις για έναν χρόνο και 
μετά να βρεθεί πάλι στην ανεργία;) με

συνέπεια οι έξι γιατροί να αφεθούν στη 
μοίρα τους, κατάκοποι τόσο ψυχολογικά 
όσο και σωματικά.

Ως προς το νοσηλευτικό προσωπικό 
υπήρξε πράγματι ενίσχυση. Στους 12 νο
σηλευτές που προϋπήρχαν, προστέθη
καν άλλοι 11 επικουρικοί, άρα το σύνολο 
έφτασε τους 23. Με δεδομένο ότι οι δύο 
ΜΕΘ δεν γέμισαν ποτέ (δεν ήταν ποτέ 
κατειλημμένα και τα 10 κρεβάτια και ευ
τυχώς γιατί αν γέμιζαν, οι 23 θα αποδει- 
κνύονταν λίγοι) ο αριθμός του νοσηλευ
τικού προσωπικού μπορεί να θεωρηθεί 
επαρκής. Πολλοί βέβαια από τους επι
κουρικούς δεν είχαν την ανάλογη εμπει
ρία, όμως με υπερπροσπάθεια των πιο 
έμπειρων συναδέλφων τους και τη σχε
τική εκπαίδευση, πρόσφεραν πολύτιμες 
υπηρεσίες, στο μέτρο των δυνατοτήτων 
τους.

Τόσο όμως το ιατρικό όσο και το νο
σηλευτικό προσωπικό δούλεψαν κάτω 
από ένα καθεστώς πρωτόγνωρης πίεσης, 
στρες και αγωνίας, στοιχεία τα οποία 
επιδεινώθηκαν από τη μη ενίσχυση της 
ΜΕΘ με γιατρούς.

Τα μεγάλα
ερωτηματικά για τη ΜΕΘ

Όπως θα διαβάσετε στο σχετικό ρε
πορτάζ του Κώστα Αργυρού, σχεδόν 
όλες οι δημοσιευμένες μελέτες στην Ευ
ρώπη κάνουν λόγο για μία θνητότητα 
στις ΜΕΘ-covid, η οποία δεν ξεπερνά το 
40%. Το νούμερο βέβαια αυξομειώνεται 
ανά χώρα ανάλογα με το επίπεδο των 
υπηρεσιών που αυτή παρέχει μέσα από 
το Εθνικό Σύστημα Υγείας. Τα ποσοστά 
στην Γερμανία, ας πούμε, είναι ακόμη μι
κρότερα και δεν ξεπερνούν το 24%.

Στην Κέρκυρα πέθαναν τουλάχιστον 
12 άνθρωποι στους 18. Αυτό άλλωστε 
διέρρευσαν και «πηγές» του νοσοκο
μείου μετά τα πρώτα δημοσιεύματα. 
«Είναι αλήθεια», βεβαιώνει στην 
«Εποχή» ιατρική πηγή με γνώση της κα
τάστασης «ότι κατά τη διάρκεια της παν
δημίας υπήρξαν διαφορετικές συστά
σεις. Στην αρχή πήραμε τη σύσταση να 
διασωληνώνουμε τους ασθενείς αμέσως. 
Αργότερα όμως, σύμφωνα με νέα ντιρε
κτίβα, τονίστηκε ότι η διασωλήνωση θα 
έπρεπε να γίνεται αφού είχαν προηγηθεί 
προσπάθειες θεραπείας εκτός ΜΕΘ».

Αυτό πρακτικά σημαίνει ότι οι περισ
σότεροι από τους ασθενείς που τελικά 
διασωληνώθηκαν στη ΜΕΘ του νοσοκο
μείου της Κέρκυρας βρίσκονταν ήδη σε 
ιδιαίτερα δυσχερή θέση. «Βλέπαμε ακτι
νογραφίες στις οποίες δεν μπορούσαμε 
να εντοπίσουμε καν πνεύμονα», όπως

τονίζει νοσηλευτής ο οποίος θέλει να 
διατηρήσει την ανωνυμία του. Από τη 
ΜΕΘ διακομίστηκαν σε άλλα νοσοκο
μεία τουλάχιστον τρεις ασθενείς, ενώ 
άλλος ένας, Γερμανός στην εθνικότητα, 
συνέχισε τη θεραπεία του σε νοσοκομείο 
της πατρίδας του. Τα «καθαρά» εξιτήρια 
δεν είναι παραπάνω από δύο με το ένα 
να αφορά έναν σχετικά νέο άνθρωπο, ο 
οποίος μετά από μεγάλη μάχη τα κατά- 
φερε.

Η αντίδραση του νοσοκομείου 
βγάζει νευρικότητα

Στο δημοσίευμα (του ιστοτόπου Tvxs) 
που έκανε λόγο για θνητότητα στη ΜΕΘ 
που άγγιζε το 100%, το νοσοκομείο της 
Κέρκυρας αντέδρασε μάλλον νευρικά. Η 
διοίκηση προανήγγειλε προσφυγή στη 
δικαιοσύνη και έκανε λόγο για «ανα
κριβή στοιχεία που προσβάλλουν βά
ναυσα τον τεράστιο αγώνα του ιατρικού, 
παραϊατρικού, νοσηλευτικού, διοικητι
κού και λοιπού προσωπικού του Νοσο
κομείου μας».

Ωστόσο, ουσιαστική απάντηση δεν 
υπάρχει. Όπως επίσης δεν υπάρχει και 
η αιτιολόγηση του γεγονότος της μη ενί
σχυσης του ιατρικού προσωπικού της 
ΜΕΘ και της εμμονής για προσλήψεις 
μόνο επικουρικών γιατρών, στους οποί
ους μάλιστα δινόταν σύμβαση εργασίας 
μόλις ενός χρόνου.

Επιπρόσθετα, από τη διοίκηση του νο
σοκομείου Κέρκυρας καλό θα ήταν να δι
ευκρινιστεί γιατί ο πνευμονολόγος της 
Μονάδας Ειδικών Λοιμώξεων είχε υπό 
την ευθύνη του τέσσερα πόστα (!) μέχρι 
τον Νοέμβριο, κατάσταση που βελτιώ
θηκε μόνο μετά την πρόσληψη επικουρι
κού (τι άλλο;) γιατρού και την επιστρά
τευση ιδιώτη.

Δεν χωρά αμφιβολία ότι τα ποσοστά 
θνητότητας από την Covid-19 στο νοσο
κομείο της Κέρκυρας είναι υψηλά. Από 
το να στοχοποιείται η δημοσιογραφική 
έρευνα, θα ήταν προτιμότερο να αναλυ
θούν οι λόγοι για τους οποίους οι έξι για
τροί των δύο ΜΕΘ αφέθηκαν μόνοι και 
αβοήθητοι σ’ αυτή τη μεγάλη μάχη. Για 
ποιο λόγο αρκέστηκε η Διοίκηση στην 
πρόσληψη μόνο επικουρικών γιατρών 
και γιατί δεν πάρθηκαν μέτρα όταν έγινε 
σαφές ότι δεν βρίσκεται γιατρός να ανα- 
λάβει υπηρεσία μετά την προκήρυξη που 
προέβλεπε σύμβαση μόλις ενός χρόνου.

Τόσο στην Κέρκυρα όσο και σε άλλα 
περιφερειακά νοσοκομεία της χώρας 
αποδείχθηκε ότι πολλές φορές οι πράγ
ματι ηρωικές προσπάθειες του προσωπι
κού δεν ήταν αρκετές, έτσι ώστε να δίνε
ται σε όλους η καλύτερη δυνατή περί
θαλψη και θεραπεία, ιδιαίτερα σε κατα
στάσεις οριακές όπως αυτές που δια
μορφώθηκαν λόγω της πανδημίας. 
Αυτός είναι λόγος για την ουσιαστική και 
γενναία ενίσχυση του προσωπικού του 
ΕΣΥ με ανθρώπινο δυναμικό και μέσα, 
όσο το δυνατόν γρηγορότερα. Αυτοί που 
απεργάζονται σχέδια μερικής ιδιωτικο
ποίησης του συστήματος πατώντας 
πάνω σε αναπόφευκτες παθογένειες 
(που εν πολλοίς οι ίδιοι δημιούργησαν 
με τις εχθρικές, για το ΕΣΥ, πολιτικές 
τους) θα πρέπει να το ξανασκεφτούν. 
Όπως και οι κατά τόπους διοικητές νο
σοκομείων, οι οποίοι τα βρίσκουν όλα 
θαυμάσια και κυνηγούν ανύπαρκτους εχ
θρούς...

Τα ποσοστά θνητότητας από 
την Covid-19 στο νοσοκομείο της 
Κέρκυρας είναι υψηλά. Από το να 
στοχοποιείται η δημοσιογραφική 
έρευνα, θα ήταν προτιμότερο να 
αναλυθούν οι λόγοι για τους 
οποίους δεν ενισχυθηκαν οι 
ΜΕΘ.

Νίκος Γιαννόπουλος
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1  Οι γιατροί αφέθηκαν να παλεύουν µόνοι και αβοήθητοι
Πηγή: ΕΠΟΧΗ Σελ.: 1,24-25 Ημερομηνία

έκδοσης:
13-06-2021

Μακάβριοι 
οι πτωχοί σε ΜΕΘ
Π

ολλές φορές τους τελευταίους 
μήνες ακούστηκαν «επιστήμονες» 
στα ελληνικά κανάλια να ισχυρί
ζονται λίγο έως πολύ, ότι όποιος μπει στη 

ΜΕΘ είναι μάλλον «ξεγραμμένος». Κάτι 
που σε μεγάλο βαθμό έχει αναπαραχθεί 
ως αντίληψη στην κοινή γνώμη και από 
υπουργικά χείλη. Το ενδιαφέρον είναι, 
λοιπόν, ότι η επίσημη «γραμμή» κατάφε- 
ρε να μετατρέψει αυτό, που θα έπρεπε να 
μας κάνει να ανατριχιάζουμε, σε κάτι που 
αποδεχόμαστε με ένα απλό σκούντημα 
των ώμων.

Η αντίληψη ότι η Μονάδα Εντατικής 
Θεραπείας είναι «το τελευταίο σκαλοπά
τι» πριν το θάνατο είναι και αντιεπιστη
μονική και μακάβρια και έχει να κάνει με 
τη συστηματική προσπάθεια να κρυφτούν 
οι ανεπάρκειες του συστήματος υγείας. 
Δεν είναι, άλλωστε, τυχαίο ότι πουθενά ο 
ΕΟΔΥ ή το υπουργείο Υγείας δεν έχουν 
δημοσιεύσει στοιχεία για τα ποσοστά 
θνητότητας εντός των ΜΕΘ. Ειδικά σε ό,τι 
αφορά τα νοσοκομεία της περιφέρειας.

Αξίζει, λοιπόν, να δει κανείς τα στοιχεία 
που υπάρχουν διεθνώς και από τα οποία 
αποδεικνύεται ότι τα πράγματα στη χώρα 
μας ήταν πολύ χειρότερα από ότι σε άλ
λες χώρες της Ευρώπης. Ας ξεκινήσουμε 
από μια επίσημη έκθεση του υπουργείου 
Υγείας της Αυστρίας, το οποίο στις 28 
Μάίου δημοσίευσε στοιχεία για την θνη
τότητα εντός ΜΕΘ την οποία υπολόγισε 
σε ποσοστό 37%. Αυτό το ποσοστό, όπως 
θα δούμε στη συνέχεια είναι περίπου στα

ίδια επίπεδα άλλων ερευνών.
Η Αυστρία είναι συγκρίσιμη ως μέγεθος 

με την Ελλάδα για δύο κυρίως λόγους. 
Πρώτον, έχει περίπου αντίστοιχο πληθυ
σμό με εμάς και, δεύτερον, τα στάδια της 
πανδημίας εξελίχθηκαν περίπου παράλ
ληλα με τα δικά μας. Το πρώτο κύμα, πέ
ρυσι την άνοιξη ήταν σχετικά ήπιο. Ο μέ
γιστος αριθμός ασθενών σε ΜΕΘ ήταν 267 
στις 08.04.2020. Το δεύτερο κύμα ήταν 
πιο έντονο με αποκορύφωμα τους 714 
ασθενείς σε ΜΕΘ στις 26.11.2020. Στην 
συνέχεια υπήρξε μια υποχώρηση και το 
τρίτο κύμα έφτασε στο αποκορύφωμά του 
τον Απρίλιο (614 ασθενείς στις 
12.04.2021).

Η Αυστρία με πληθυσμό περίπου 9 
εκατομμύρια διαθέτει 2.057 κλίνες
ΜΕΘ με δυνατότητα άμεσης δημιουργίας 
και στελέχωσης άλλων 599 και ακόμα 169 
εντός μιας εβδομάδας. Μπορεί κανείς να 
κάνει τις συγκρίσεις του με την Ελλάδα.

Μια διεθνής έρευνα

Ο καθηγητής Αναισθησιολογίας και 
Εντατικολογίας Τιμ Κουκ από το Μπαθ 
της Βρετανίας συνέστησε μια ομάδα ήδη 
από τον Ιούλιο του 2020 και μελέτησε τα 
στοιχεία σε σχέση με τα ποσοστά θνητό
τητας στις εντατικές σε διάφορες περιο
χές του πλανήτη. Κατέληξε στο συμπέ
ρασμα ότι τα νούμερα ήταν στην αρχή της 
ασθένειας γύρω στο 60%, αλλά έπεσαν 
γρήγορα, μέχρι το Μάιο του 2020 στο 40%

και στη συνέχεια σταθεροποιήθηκαν στο 
35,5%. Μέχρι το φθινόπωρο της ίδιας χρο
νιάς οι ερευνητές είχαν συγκεντρώσει 
στοιχεία από 52 διαφορετικές έρευνες 
από όλο τον κόσμο, που αφορούσαν συ
νολικά 43.128 ασθενείς covid.

Στην Ευρώπη στοιχεία 24 διαφορετικών 
μελετών έδωσαν μια θνητότητα εντός 
ΜΕΘ της τάξης του 33,4%. Στη Βόρειο 
Αμερική το ποσοστό ήταν 40%, στην 
Αφρική και στη Μέση Ανατολή έφτανε το 
60%. Πουθενά δηλαδή δεν έφτασε τα πο
σοστά που καταγγέλλονται τώρα για πε
ριφερειακά και μονίμως υποστελεχωμέ
να νοσοκομεία της Ελλάδας να αγγίζουν 
το 100%.

Φυσικά, όσο πιο οργανωμένο και στε
λεχωμένο το σύστημα υγείας μιας χώρας, 
τόσο μικρότερος αυτός ο δείκτης. Μια 
έρευνα του Ινστιτούτου Ρόμπερτ Κοχ 
της Γερμανίας για το διάστημα μέχρι τις 
22 Οκτωβρίου του 2020 επί συνόλου 
20.000 ασθενών έδωσε ποσοστό θνητό
τητας 23,1%. Μια μικρότερου εύρους με
λέτη της βάσης δεδομένων RISC-19-

ICU έδωσε για πέντε δυτικοευρωπαϊκές 
χώρες ένα ποσοστό της τάξης του 24,4%.

Ολα αυτά αποδεικνύουν ότι η μακα
ριότητα κάποιων, με την οποία ταυτίζουν 
τις ΜΕΘ με προθαλάμους νεκροταφείων 
είναι στην ουσία αποτέλεσμα είτε της 
άγνοιάς τους ή της προσπάθειας να συγ- 
καλύψουν σοβαρές ευθύνες για τις απώ
λειες ζωών, που θα μπορούσαν να είχαν 
σωθεί, αν οι ΜΕΘ ήταν «πραγματικές». Εί
χαν δηλαδή το απαραίτητο ειδικευμένο 
προσωπικό και τον αναγκαίο εξοπλισμό, 
με την τήρηση όλων των απαραίτητων 
προδιαγραφών. Οι αποκαλύψεις για τα 
«statistics» κάποιων νοσοκομείων της 
περιφέρειας μάλλον είναι μόνο η κορυφή 
του παγόβουνου. Μας υποχρεώνουν να 
απαιτήσουμε ενίσχυση των νοσοκομείων 
σε όλη τη χώρα άμεσα και όχι βέβαια την 
κατάργηση ή περαιτέρω υποβάθμισή 
τους, όπως ονειρεύονται κάποια ιδιωτικά 
συμφέροντα.

Κώστας Αργυρός

Αντιμετωπίζουν τη δημόσια υγεία 
με όρους «απόδοσης»
Συνέντευξη με τον ενιαιικολόγο και πρόεδρος Συλλόγου Εργαζομένων Αττικόν, Μιχάλη Ρίζο
Τι ακριβώς προϋποθέτει μια «κανονική ΜΕΘ» σε επί

πεδο στελέχωσης, εξοπλισμού, προδιαγραφών ασφα
λείας;

Τι λέει η Ελληνική Εταιρεία Εντατικής Θεραπείας: «Οι 
εξειδικευμένοι γιατροί ΜΕΘ έχουν τα προσόντα που 
απαιτούνται για την άσκηση της εντατικής θεραπείας. 
Ο αριθμός τους υπολογίζεται βάσει των κρεβατιών της 
ΜΕΘ, του αριθμού των εφημεριών, του υπολογισμού 
των απουσιών για κανονική άδεια, για ασθένεια καθώς

και για εκ
παιδευτι
κούς, διδα
κτικούς και 
ερευνητικούς 
λόγους. Του
λάχιστον 6 
γιατροί για 6 
κρεβάτια εί
ναι απαραί
τητοι για

ασφαλή και απρόσκοπτη λειτουργία του τμήματος. Για 
ΜΕΘ μεγαλύτερες των 6 κλινών και για τις επιπλέον 
κλίνες η αναλογία του αριθμού των γιατρών πρέπει να 
ανέρχεται σε 1 γιατρό ανά 3 κλίνες ΜΕΘ....»

Για δε τους νοσηλευτές: «Οι νοσηλευτές της εντατι
κής θεραπείας αποτελούν πλήρως εκπαιδευμένο προ
σωπικό που έχει επιπλέον εκπαίδευση στην εντατική 
και επείγουσα ιατρική. Ο αριθμός των απαραίτητων νο
σηλευτών προσδιορίζεται ανάλογα με το επίπεδο της 
παρεχόμενης παρακολούθησης και νοσηλείας κ.λ.π. Ο 
συνολικός αριθμός νοσηλευτών είναι κατ’ ελάχιστον 4 
νοσηλευτές για κάθε κλίνη.

Για κάθε έξι κλίνες είναι απαραίτητη η παρουσία ενός 
νοσοκόμου/τραυματιοφορέα και ενός βοηθού θαλάμου 
αποκλειστικής απασχόλησης ειδικά εκπαιδευμένου για 
τις ανάγκες της ΜΕΘ πρωί και απόγευμα. Ένας φυσι- 
κοθεραπευτής αποκλειστικής απασχόλησης πρέπει να 
βρίσκεται για κάθε 4 κρεβάτια σε καθημερινή βάση 
πρωί και απόγευμα.».

Με κανένα τρόπο αυτά τα διεθνή standards δεν ικα
νοποιούνται στις περισσότερες ελληνικές ΜΕΘ. Ειδι
κά για το νοσηλευτικό και λοιπό προσωπικό η κατά
σταση είναι δραματική. Γι’ αυτό επιβάλλεται η αύξηση 
του προσωπικού με τις αναγκαίες προσλήψεις και τη 
μονιμοποίηση των συμβασιούχων. Κάνει ιδιαίτερη εν
τύπωση ότι αποσιωπήθηκε από την επιτροπή λοιμω- 
ξιολόγων του υπουργείου αυτή η κρίσιμη πλευρά στην 
αντιμετώπιση της πανδημίας. Είναι απόδειξη του πόσο 
η επιστημονική αλήθεια αποσιωπάται λόγω κομματι
κών ή άλλων σκοπιμοτήτων.

Μια σύγχρονη κλίνη ΜΕΘ με τον αναπνευστήρα 
της, τα μόνιτορ και την υποστηρικτική υποδομή κο
στίζει περίπου 30.000 - 35.000 ευρώ. Για 1000 επιπλέον 
κλίνες ΜΕΘ που έχει ανάγκη το σύστημα υγείας χρει
άζονται 30.000.000 ευρώ. Δεν αξίζει μια τέτοια επέν
δυση;

Στην Ελλάδα έμπαιναν στις ΜΕΘ σε αντίθεση με αλ
λού μόνο οι διασωληνωμένοι. Γιατί αυτό;

Λόγω έλλειψης των αναγκαίων κλινών ΜΕΘ. Εδώ δεν 
αρκούν οι κλίνες ΜΕΘ για τους διασωληνωμένους (αρ
κετοί παραμένουν σε κοινούς θαλάμους για μέρες). Εν
τατική μονάδα όμως δεν είναι πάντα ταυτόσημη με τη 
«διασωλήνωση». Υπάρχουν ασταθείς ασθενείς που με 
εντατική παρακολούθηση μπορούν να αποφύγουν τη 
διασωλήνωση και τη μηχανική αναπνοή ενώ σε κάποιες 
περιπτώσεις η πίεση για την περιζήτητη κλίνη ΜΕΘ 
οδηγεί σε βεβιασμένη έξοδο πριν την πλήρη σταθερο
ποίηση της κατάστασης ασθενών που έχουν απογαλα
κτιστεί από τον αναπνευστήρα.

Πόσο επιβαρύνει την κατάσταση ενός ασθενούς η κα
θυστέρηση/αναμονή για εισαγωγή ή μια μεταφορά;

Διπλασιάζει (κατ’ άλλους τριπλασιάζει τη θνητότη
τα).

Είναι αναπόφευκτες οι λοιμώξεις με άλλα παθογό- 
να βακτήρια μέσα στις ΜΕΘ;

Εξαρτάται από τη διάρκεια παραμονής του ασθενούς, 
το υποκείμενο νόσημα, τη βαρύτητα της γενικής του κα
τάστασης αλλά και την ορθή διαχείριση της χρήσης των 
αντιβιοτικών. Όχι μόνο εντός ΜΕΘ αλλά και στις κλι
νικές πτέρυγες, καθώς και στην Πρωτοβάθμια Φρον
τίδα Υγείας. Είναι μια αλυσίδα σε όλα τα επίπεδα πε
ρίθαλψης. Η αλόγιστη χρήση αντιβιοτικών (ακόμα και 
στις απλές ιώσεις) οδηγεί σε «πανδημία» πολυανθε- 
κτικών παθογόνων μικροβίων (και όχι ιών) στα νοσο
κομεία και τις ΜΕΘ.

Υπάρχει κίνδυνος οι κακές «αποδόσεις» κάποιων πε
ριφερειακών νοσοκομείων να δώσουν άλλοθι για κλεί
σιμό τους;

Βεβαίως. Το έργο το έχουμε ξαναδεί και το 2011- 
2012. Τότε, με τα ίδια επιχειρήματα έκλεισαν 7 νοσο
κομεία στην Αττική. Και πλημμύρισαν με ράντζα τα νο
σοκομεία των υποτιθέμενων «καλών αποδόσεων» 
όπως το Αττικό. Και τώρα με την πανδημία που δημι- 
ουργήθηκε η ανάγκη για κλίνες νοσοκομείων ή ΜΕΘ 
φάνηκε το έλλειμμα. Η γενική νοσηρότητα δεν έβρισκε 
χώρο εισαγωγής, πολλά νοσοκομεία έγιναν «μιας νό
σου» με απροσδιόριστες ως τώρα συνέπειες. Αντιμε
τωπίζουν τη δημόσια υγεία με όρους «απόδοσης», δηλ. 
κόστους - οφέλους, όπως στα χρηματιστήρια.

Τότε ήταν τα μνημόνια, τώρα είναι οι συμπράξεις δη
μόσιου - ιδιωτικού τομέα (ΣΔΙΤ). Με αυτές, η παρα
δοσιακή διάκριση κράτους - αγοράς στην οποία στη
ρίχτηκε η νεοσυντηρητική πολιτική για «λιγότερο 
κράτος», καταργείται. Ο σύγχρονος καπιταλισμός θέ
λει και περισσότερο κράτος και περισσότερη αγορά σε 
ένα ενιαίο κρατικοεπιχειρηματικό σύμπλεγμα.

Και κάτι ακόμα: Η μισθοδοσία για την κάλυψη 
όλων των κενών οργανικών θέσεων στο ΕΣΥ (περίπου 
30.000) δεν ξεπερνάει τα 450.000.000 ετησίως ούτε το 
ένα εικοστό της αξίας της νέας αγοράς του αιώνα (Ra
tal κλπ). Το κόστος νοσηλείας ασθενή στη δημόσια 
ΜΕΘ είναι 883,2 ευρώ, ανά ημέρα ενώ το κόστος πτή
σης ενός F16 είναι 15.000 ευρώ την ώρα.
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